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Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Filistinlilerle Kardeşlik İ�arı” programında 
yaptığı konuşmada, “Bölgemizde ‘böl, parçala, yönet’ taktiğine dayalı yeni 
planların devreye alınmasına geçit vermeyeceğiz. Filistinlileri topraklarından 
sürgün ederek, Filistin halkına ikinci bir Nekbe felaketi yaşatmaya dönük 
projelerin hiçbiri kabul edilemez” ifadelerini kullandı.

Türkiye'nin Cezayir Büyükelçisi 
Küçükyılmaz, Adrar ve Timimoun 
kentlerinde TİKA projelerinin 
açılışını yaptı
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DEİK, Latin Amerika pazarında 
Türkiye'yi bekleyen yeni fırsatları tanıttı

TİKA dünyanın farklı yerlerinde ramazan 
dolayısıyla yardım faaliyetlerinde 
bulunuyor

Bakan Fidan: 
Suriye hükümetinin 
sürdürdüğü 
politika, 
provokasyonla 
rayından 
çıkarılmaya 
çalışılıyor

Türk İşbirliği Teşkilatları 
Koordinasyon Komitesi 5. 
Toplantısı İstanbul'da 
düzenlendi

Kurtulmuş: , Meclis'te düzenlenen "Sivil 
Toplum Kuruluşlarıyla İftar Programı"nda  
Biraraya Geldi

Türk bilim insanları dünyanın 
geleceği için çözümleri 
Antarktika'da aradı

“Filistinlileri topraklarından sürgün 
edecek projelerin hiçbiri kabul 
edilemez”

Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı 
(TİKA), dünyanın farklı yerlerinde ramazan ayı 
programları kapsamında yardım faaliyetlerini 
sürdürüyor.

Dışişleri Bakanı Fidan, Lazkiye'deki olaylara dair, "Suriye hükümetinin 
hiçbir provokasyona gelmeden ha�alardır sürdürdüğü politikanın, bir 
provokasyonla rayından çıkarılmaya çalıştığını görüyoruz." dedi.
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Kırgızistan 
Ankara 
Büyükelçisi 
Ruslan 
Kazakbayev ile 
Kuzey Makedonya 
Ankara 
Büyükelçisi Jovan 
Manasievski 
biraraya geldi
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DEİK'in El Salvador, Guatemala, Kosta Rika ve 
Kolombiya'yı kapsayan ziyaretlerinde, karşılıklı 
ticaretin geliştirilmesi ve stratejik işbirliklerinin ele 
alındığı belirtilerek, Latin Amerika pazarında 
Türkiye'yi yeni fırsatların beklediği vurgulandı.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, altın ve doğal gaz 
�yatlarında küresel koşullar kaynaklı artışlara 
rağmen cari işlemler hesabındaki olumlu ve 
dengeli seyrin korunduğunu bildirdi.

"Dünyada 2030'a kadar yenilenebilir enerji 
kapasitesinin üç katına çıkarılması hede�eniyor. 
Bizim de bu hedefe kapsamında yenilenebilir 
enerji kapasitemizi yıllık ortalama yüzde 16,4 
artırmamız gerekiyor"

İçişleri Bakanı Yerlikaya, "5199 Sayılı 
Hayvanları Koruma Kanunu'nun 
uygulanmasıyla ilgili tüm hazırlıklar 
tamamlandı. 39 mülkiye başmüfettişi, bugün 
görev yerleri olan illere gönderildi. 14 gün 
onlara süre verdik." dedi.

TİM Başkanı Mustafa Gültepe, 
Yenilenebilir Enerji 
Teknolojileri Çalıştayı'nda 
konuştu:

Ticaret Bakanı Bolat: Cari işlemler 
hesabındaki olumlu ve dengeli seyir 
korunmaktadır

TÜRKSOY Müzeler Birliği 
tecrübe programı 
gerçekleştirildi

Türkiye'nin Dakar Büyükelçisi Sağman: 
Senegal'in en büyük şansının bu güçlü 
kadınlar olduğunu düşünüyorum

İslam İşbirliği Teşkilatı ve 
Avrupa ülkelerinden 
Mısır'ın 53 milyar 
dolarlık Gazze planına 
onay

KKTC Cumhurbaşkanı Tatar: 
Yeni bir anlaşma ancak iki 
devletin işbirliğiyle olabilir

MÜSİAD Genel Başkanı 
Asmalı'dan "Terörsüz Türkiye" 
açıklaması

YTB Başkanı 
Abdullah Eren, 
Amsterdam’da 

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu 
bankalara 
seslendi: “Faiz 
indirimi 
KOBİ’lere 
yansıtılmalı”

Bakan Yerlikaya: Hayvanları 
Koruma Kanunu'nun 
uygulanmasıyla ilgili tüm 
hazırlıklar tamamlandı
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TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş, "Hede�miz, hem 
ülkemizin, milletimizin daha ileriye gitmesi, daha güçlü bir 
şekilde Türkiye'nin ileriye doğru yol alması hem de 
insanlığın barış ve esenlik içerisinde yaşayacağı yeni bir 
dünyanın kurulabilmesi için bizlerin de çabalarıyla büyük bir 
mesafe almamızdır." dedi.

Türk bilim 
insanları 
dünyanın 
geleceği için neler 
yapılabileceğine 
dair çözümler 

Türkiye’nin Cezayir Büyükelçisi Muhammet Mücahit 
Küçükyılmaz, TİKA tarafından gerçekleştirilen projelerin 
açılış törenlerine katılmak ve bölge yöneticileriyle 
temaslarda bulunmak üzere Sahra Çölü'ndeki Adrar ve 
Timimoun şehirlerini ziyaret etti.

Türkiye'nin Dakar Büyükelçisi Nur Sağman, 
Senegal'de kadınların hayatın her alanında aktif rol 
oynadığının altını çizerek, Senegal'in kalkınmasının 
kadınlara bağlı olduğunu söyledi.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu ile Ankara Sanayi Odası (ASO) Başkanı Seyit Ardıç, 
Merkez Bankası’nın faiz indirimi kararına rağmen ticari kredi faiz 
oranlarında beklenen düşüşün gerçekleşmemesine dikkat çekerek 
bankacılık sektörüne çağrıda bulundu. Hisarcıklıoğlu ve Ardıç, 
bankaların �nansmana erişimi kolaylaştıracak adımlar atması 
gerektiğini ifade ederek, “Ticari kredi faizlerinin, politika faizindeki 
indirime paralel şekilde düşürülmesi hem reel sektörün önünü 
açacak hem de ekonomik büyümeye katkı sağlayacaktır” dedi.

1974'ten bu yana barış, güven ve huzurun 
devamı için bir şeyler yapılacaksa mutlak 
surette yeni bir anlaşma ancak iki devletin 
işbirliğiyle olabilir." dedi.

MÜSİAD Genel Başkanı Mahmut Asmalı, 
"MÜSİAD olarak, ülkemizin tarihi misyonuna ve 
milli birliğine sahip çıkarak, 'Terörsüz Türkiye' 
hede� doğrultusunda atılan adımları güçlü bir 
şekilde destekliyoruz." ifadesini kullandı.
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umhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan eşi Emine Erdoğan ile 
birlikte, Cumhurbaşkanlığı 

Külliyesi Beştepe Millet Sergi Salonu’nda 
düzenlenen “Filistinlilerle Kardeşlik İ�arı” 
programına katıldı.

Programda davetlilere hitap eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, milletin ve 
Filistin halkının Ramazan-ı Şerif ’ini tebrik 
etti. Gazze, Kudüs ve Batı Şeria’dakiler 
başta olmak üzere dünyanın dört bir 
yanında hayata tutunan Filistin’in yiğit 
evlatlarını selamlayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, tüm şehitleri, Filistin’in yürekli 
evlatlarını rahmetle, minnetle ve şükranla 
yâd etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bakara 
Suresi’nin 154. ayetini hatırlatarak, “Allah 
yolunda öldürülenler için ölüler demeyin. 
Hayır, onlar diridirler. Fakat siz 
bilemezsiniz.’ Evet, bedenen aramızdan 
ayrılmış olsalar bile şehitlerimizin 
ölmediklerine inanıyor, bu ilahi müjdeye 
tüm kalbimizle iman ediyoruz. Gazze’de ve 
Batı Şeria’da vatanları, namusları, 
özgürlükleri için toprağa düşen tüm 
şehitlerimize Cenab-ı Allah’tan rahmet 
niyaz ediyorum. Aynı şekilde baş 
koydukları mukaddes yolda mücadele 
ederken gazilik mertebesine erişen 
kardeşlerimize de sağlıklı ömürler 
diliyorum” diye konuştu.

“İSRAİL’İN GERÇEKLEŞTİRDİĞİ 
KATLİAMLAR, İNSANLIK TARİHİNE 
BİR UTANÇ LEKESİ OLARAK 
KAZINMIŞTIR”

Necip Fazıl Kısakürek’in orucu maddi ve 
manevi sayısız nimetin kaynağı olarak tarif 
ettiğini dile getiren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, tutulan oruçların, yapılan hayır ve 
ibadetlerin, edilen duaların maddi ve 
manevi nimetleri artırmasını, hayatlara 
feyiz ve bereket katmasını temenni etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde, büyük bir 
trajedinin, son asrın en barbar 
soykırımlarından birinin mağdurlarını 
misa�r ettiklerini belirterek, Gazze’nin 
vakur olduğu kadar yüreği yaralı evlatlarını 
milletin evinde ağırlamaktan büyük bir 
memnuniyet duyduğunu söyledi.

“İsrail’in 471 gün boyunca Gazze’de 
gerçekleştirdiği katliamlar, insanlık tarihine 
bir utanç lekesi olarak kazınmıştır” diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, soykırım 
şebekesinin saldırıları sonucunda çoğu 
çocuk ve kadın 61 binin üzerinde kişinin 
şehit olduğunu, 200’ün üzerinde basın 

mensubunun katledildiğini kaydetti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, savaşta bile 
dokunulmaması gereken 330’dan fazla sağlık 
görevlisinin bilinçli bir şekilde 
öldürüldüğünü dile getirerek, “Ağzı süt 
kokan bebekleri, analarının öpmeye 
doyamadığı masum yavruları katletmekten 
sadistçe bir keyif alan bir cinnet hâline kimi 
zaman ö�eyle kimi zaman mahcubiyetle 
bütün dünya gibi biz de 471 gün süresince 
maruz kaldık” dedi.

“FİLİSTİN’İ DAİMA RUHUMUZUN 
RUHU OLARAK GÖRDÜK”

Al kanlarıyla toprağı sulayan şehitlerden bir 
tanesinin de henüz üç yaşındaki Rim isimli 
çocuk olduğunu hatırlatan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Halid Nebhan Ebu Diya’nın Rim’in 
gözlerinin içini öperek “Sen ruhumun 
ruhusun” sözleriyle torununu toprağa 
verdiğini hatırlattı.

Ebu Diya’nın da geçen yıl aralıkta İsrail 
saldırısında şehit düştüğünü anımsatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, nice dedenin 
torunsuz, nice torun dedesiz, nice çocuğun 
annesiz ve babasız kaldığını söyledi. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Ebu Diya nasıl torunu Rim’i 
ruhunun ruhu olarak gördüyse, onu nasıl 
sevgiyle, şe�atle, merhametle bağrına 
bastıysa biz de Filistin’i daima ruhumuzun 
ruhu olarak gördük. Filistinli kardeşlerimizi 
canımızın canı olarak bildik. Dört asır 
boyunca aynı çatı altında kader birliği 
yaptığımız Filistinli kardeşlerimizi hiçbir 
zaman yalnız bırakmadık. Kudüs’ten 
Hayfa’ya, Safed’ten Yafa’ya, Nablus’tan 
Akka’ya, Kenan ilinin her bir köşesinde 
ortak tarihimizin, dostluğumuzun, 
dayanışmamızın, kardeşliğimizin izleri 
vardır. Türk’üyle, Kürt’üyle, Arap’ıyla bizim 
gönül birliğimiz Filistin’in caddelerine, 
sokaklarına, camilerine, hanlarına, 
çarşılarına, çeşmelerine nakledilmiştir. 
Bakınız Mescid-i Aksa’nın Babil Silsile 
Kapısı’ndan çıkıp dosdoğru ilerlediğinizde 
sahada göreceğiniz ilk caddenin adı 
el-Hakkâri’dir. Bu cadde ismini Selahaddin 
Eyyubi’nin komutasında Kudüs’ün fethine 
katılan ve fetihten sonra buraya yerleşen 
Hakkârili süvarilerden almıştır. Bugün 
Yafa’nın tam ortasında tüm ihtişamı ile 
yükselen Osmanlı Hükûmet Sarayı ve daha 
pek çok eser Filistin’le aramızdaki ortak 
geçmişin vücut bulmuş sembolleridir. 
Filistin topraklarının tamamında hemen her 
bir metrekaresinde ezeli ve ebedi 
kardeşliğimizin nişaneleri, mühürleri vardır.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 9 Aralık 1917’de 
son Osmanlı taburunun Kudüs’ten 
ayrılırken Mescid-i Aksa’yı muhafaza etmek 
üzere bazı artçı birlikler bıraktığını söyledi.
Bunlardan birinin de sekizinci bölükten 
Iğdırlı Hasan Onbaşı olduğunu anlatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Hasan 
Onbaşı’nın, Mescid-i Aksa nöbetini yarım 
asır boyunca terk etmediğini belirtti.

“IĞDIRLI HASAN ONBAŞI’NIN 
NÖBETİNİ AYNI İMANLA BUGÜN BİZ 
SÜRDÜRÜYORUZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları kaydetti: 
“Iğdırlı Hasan Onbaşı’nın nöbetini aynı 
adanmışlık, aynı sabır, aynı imanla bugün 
biz sürdürüyoruz. Türk milleti olarak Kudüs 
nöbetimiz, Filistin nöbetimiz hâlen devam 
ediyor. İşte bu ruhla Siyonist rejimin 471 
gün süren işgal ve soykırım politikası 
karşısında Gazzeli kardeşlerimizi hiçbir 
zaman yalnız bırakmadık, bırakmayacağız. 
Saldırıların başladığı 7 Ekim’den itibaren 
akan kanı durdurmak amacıyla tüm 
imkânlarımızı seferber ettik. Birleşmiş 

Milletler başta olmak üzere yer aldığımız 
tüm uluslararası platformlarda Filistinli 
mazlumların sesi olduk. Haksızlıkları dile 
getirdik. Mevcutlara ilave olarak dokuz 
ülkenin daha Filistin’i tanımasına katkı 
sunduk. Uluslararası Adalet Divanı’nda İsrail 
aleyhine açılan soykırım davasına müdahil 
olma kararı aldık. Gazze’ye yaklaşık 100 bin 
ton insani yardım malzemesi ulaştırdık. 
İsrail’le olan ticari işlemleri tamamen 
durdurarak toplam 9,5 milyar dolarlık ticaret 
hacminden sarfınazar ettik.”

“GAZZE’NİN KAHRAMAN 
EVLATLARININ DAİMA YANINDA 
OLDUK”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, katılımcı sayısı 500 
binleri aşan mitinglerle, boykotlarla 
farkındalık çalışmalarıyla Filistinlilerin haklı 
mücadelesine omuz verdiklerini söyledi.

“Siyonist rejime şirin gözükmek için 
Filistin’in direnişine çamur atanlara, ‘terör 
örgütü’ i�irası atanlara, lafa her 
başladıklarında ‘amalı, fakatlı’ cümleler 
kuranlara rağmen Gazze’nin kahraman 
evlatlarının daima yanında olduk” diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Gazzeli 1369 
hasta, yaralı ve refakatçinin ülkemizdeki 
hastanelerde tedavilerine devam etmelerini 
sağladık. 880 vatandaşımızı Gazze’den tahliye 
ettik. 2 bine yakın Filistinli kardeşimize 
Ankara ve İstanbul başta olmak üzere birçok 
ilimizde barınma imkânı sunduk” diye 
konuştu.

“FİLİSTİN’İ VE FİLİSTİNLİ 
KARDEŞLERİMİZİ BUNDAN SONRA DA 
YALNIZ BIRAKMAYACAĞIZ”

Kızılay, AFAD, Türkiye Diyanet Vakfı ve 
diğer vakı�arın öncülüğünü yaptığı nice 
yardım faaliyetiyle Filistinlilere destek 
verdiklerini vurgulayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: “Şu 
hususu bugün bir kez daha açık ve net bir 
şekilde ifade etmek istiyorum. Ezelden ebede 
uzanan kardeşliğimize kimse engel 
olamayacaktır. Filistin’i ve Filistinli 
kardeşlerimizi bundan sonra da yalnız 
bırakmayacağız. Filistin’in bağımsızlık 
mücadelesini her şartta, cesaretle 
savunacağız. Son dönemde İslam ülkelerinin 
Filistin davasını sahiplenme, Filistinlilerin 
haklarını koruma noktasında ortaya koyduğu 
güçlü iradeyi memnuniyetle karşılıyoruz. 
Gazze’nin geleceğine yönelik Kahire’de 
toplanan Acil Gazze Zirvesi’nde oluşan planı 
çok kıymetli buluyoruz. 19 Ocak’ta varılan 
mutabakatın devam ettirilmesini temenni 
ediyoruz. Ancak Netanyahu hükûmetinin 
ateşkesi baltalama girişimleri ilk günden beri 
artarak sürmektedir. Siyonist yayılmacılığı 
devlet politikası hâline getiren mevcut 
hükûmetin ne yapmaya çalıştığını gayet iyi 
biliyoruz. Bölgemizde ‘böl, parçala, yönet’ 
taktiğine dayalı yeni planların devreye 
alınmasına geçit vermeyeceğiz. Burada 
şunun altını çizerek tekrar söylemek isterim. 
Filistinlileri topraklarından sürgün ederek, 
Filistin halkına ikinci bir Nekbe felaketi 
yaşatmaya dönük projelerin hiçbiri kabul 
edilemez. Filistin’in tapusu, Filistinli 
kardeşlerimizin elindedir.” 

“TÜM BÖLGEMİZDE BARIŞ, HUZUR VE 
REFAH İSTİYORUZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Ham hayaller 
peşinde koşanlara Filistin’in efsanevi şairi 
Mahmud Derviş’in şu anlamlı şiirini 
hatırlatmakta fayda görüyorum” diyerek, “Ve 
ant içerim ki bir mendil işleyeceğim yarına 
kadar. Gözlerine sunduğum şiirlerle süslü ve 
bir cümleyle baldan ve öpücüklerden tatlı. 
Bir Filistin vardı, bir Filistin unutmayın gene 
var” dizelerini okudu.

Filistin’in asırlardır olduğu gibi var olmaya 
yine devam edeceğinin altını çizen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Şu gerçeği artık 
herkesin kabullenmesi iyi olacaktır. İki 
devletli çözüm, bölgedeki tüm halkları 
huzura götürecek yegâne yoldur. 1967 
sınırları temelinde başkenti Doğu Kudüs 
olan özgür, bağımsız ve toprak bütünlüğüne 
sahip egemen bir Filistin devleti kurulmadan 
adil ve kalıcı bir çözümden bahsetmek 
imkânsızdır. Gazze’nin yeniden imar ve 
ihyası için İslam ülkeleri başta olmak üzere 
uluslararası toplumun tüm üyelerini etkin 
sorumluluk almaya, elini taşın altına 
koymaya davet ediyoruz” ifadelerini 
kullandı.

Biz sadece Gazze’de, sadece Batı Şeria’da değil 
tüm bölgemizde barış, huzur ve refah 
istiyoruz. Farklı inançların, mezheplerin, 
etnik unsurların yan yana yaşadığı bir bölge 
hayal ediyoruz. Bunun için de var 
gücümüzle çalışıyoruz. Komşumuz 
Suriye’nin toprak bütünlüğüne, üniter 
yapısının korunmasına, birlik ve dirliğinin 
tahkim edilmesine büyük önem veriyoruz” 
diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, ilk günden 
beri hep bunu savunduklarını ve bunun 
ehemmiyetine dikkati çektiklerini dile 
getirdi.

“SURİYE’NİN TERÖRDEN 
ARINDIRILMASINA YÖNELİK HER 
TÜRLÜ ÇABAYI, DOĞRU YÖNDE 
ATILMIŞ BİR ADIM OLARAK 
GÖRÜYORUZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Suriye’nin 
terörden arındırılmasına yönelik her türlü 
çabayı, doğru yönde atılmış bir adım olarak 
görüyoruz. Dün varılan mutabakatın eksiksiz 
uygulanması, Suriye’nin güvenliğine ve 
huzuruna hizmet edecektir. Bunun da 
kazananı Suriyeli kardeşlerimizin tamamı 
olacaktır” şeklinde konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Araplar, Türkler, 
Kürtler olarak kardeşliğimizi yücelttiğimiz 
ölçüde, oyunları bozar, geleceğimizi güvence 
altına alabiliriz. Birbirimizin elini tutmaktan, 
birbirimize sıkıca kenetlenmekten, 
birbirimizin hassasiyetlerine saygı 
göstermekten başka kurtuluş yolunun 
olmadığını aklımızdan lütfen çıkarmayalım. 
Rabb’im bizleri her türlü �tneden, 
çatışmadan, emperyalistleri sevindirecek 
kardeş kavgasından muhafaza buyursun” 
ifadelerini kullandı.

İ�ara katılan Filistinli ailelere teşekkürlerini 
ileten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Kendileriyle olan dayanışmamızı millet 
olarak çok daha güçlü bir şekilde 
sürdüreceğimizi tekrar belirtmek istiyorum” 
dedi.

C
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Filistinlilerle Kardeşlik İ�arı” programında yaptığı konuşmada, 
“Bölgemizde ‘böl, parçala, yönet’ taktiğine dayalı yeni planların devreye alınmasına geçit 
vermeyeceğiz. Filistinlileri topraklarından sürgün ederek, Filistin halkına ikinci bir Nekbe 
felaketi yaşatmaya dönük projelerin hiçbiri kabul edilemez” ifadelerini kullandı.

“Filistinlileri topraklarından sürgün edecek 
projelerin hiçbiri kabul edilemez”
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Kurtulmuş: , Meclis'te 
düzenlenen "Sivil Toplum 
Kuruluşlarıyla İftar 
Programı"nda  Biraraya Geldi

Türk İşbirliği 
Teşkilatları 
Koordinasyon 
Komitesi 5. 
Toplantısı 
İstanbul'da 
düzenlendi NKARA- Sivil İnisiyatif/ 

Zeliha Sorkunlu/ Kurtulmuş, 
Meclis'te düzenlenen "Sivil 

Toplum Kuruluşlarıyla İ�ar 
Programı"nda yaptığı konuşmada, 
sivil toplum kuruluşlarının 
temsilcileriyle Türkiye'nin kalbi, milli 
iradenin tecelligahı TBMM'de, aynı 
i�ar sofrasında bir arada olmaktan 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Bu i�ar sofralarında, müşterek 
hede�eri gözden geçirme fırsatını 
bulmak için bir araya gelindiğini 
belirten Kurtulmuş, "Hede�miz, hem 
ülkemizin, milletimizin daha ileriye 
gitmesi, daha güçlü bir şekilde 
Türkiye'nin ileriye doğru yol alması 
hem de insanlığın barış ve esenlik 
içerisinde yaşayacağı yeni bir 
dünyanın kurulabilmesi için bizlerin 
de çabalarıyla büyük bir mesafe 
almamızdır." ifadesini kullandı.
Türkiye'nin tarihi bir dönemin 
başlangıcında olduğuna işaret eden 
Kurtulmuş, Türkiye Yüzyılı'nın, sözü 
güçlü, gücü tesirli bir Türkiye'nin 
yüzyılı olması için hep beraber gayret 
sarf ettiklerini vurguladı.

Hem kamu kuruluşlarının hem özel 
teşebbüsün hem de sivil toplum 
kuruluşlarının Türkiye'nin bu ortak 
hede�erine yürüme yolculuğunun ana 
aktörleri olduğunu ifade eden 
Kurtulmuş, "Onun için siz değerli sivil 
toplum kuruluşu temsilcilerinin 
yaptığı işin, Türkiye'nin ortak milli 
hede�ni kolaylaştırmak için çok 
büyük gayretler içerdiğinin 
farkındayız. Allah çabalarınızda 
sizlere üstün başarılar versin. Her 
birinizin kendi alanında lider bir sivil 
toplum kuruluşu olmanızı yürekten 
temenni ediyorum." diye konuştu.
Kurtulmuş, Türkiye'nin, bugün geldiği 
noktada sivil toplum bakımından 
önceki yıllarla kıyaslandığında önemli 
bir mesafe kat ettiğini belirterek, 

şunları kaydetti:

"Sivil toplum, aslında demokrasinin 
en gerçek, en yalın yüzüdür. Sivil 
toplum, bireyle devlet arasındaki 
köprüyü oluşturan en sağlam 
kuruluşlarımızdır. Burada üyeleri 
milyonlarla, 100 binlerle ifade edilen 
Türkiye'nin saygın sivil toplum 
kuruluşlarının başkanları, temsilcileri 
var. Aslında bu kuruluşlar, sadece bir 
kuruluş olmanın ötesinde, sağlam bir 
köprü ve sağlam bir aidiyet 
duygusunu toplumda oluşturacak 
önemli unsurlarımızdır. Bunun için 
diyoruz ki her birimizin yaptığı iş, 
kendi alanımızla ilgili uğraşlarımız 
farklı olabilir, her birimizin farklı 
birtakım öncelikleri olabilir, siyasi 
kanaatlerimiz, siyasi görüşlerimiz 
farklı olabilir ama hepimizin ortak 
hedefe yönelmesi, üzerimize düşen 
tarihi sorumluluğumuzdur. Böylesine 
önemli bir dönemde, Türkiye'nin 
hede�erini hepimiz gerçekleştirmek 
için yan yana, omuz omuza ilerlemek 
mecburiyetindeyiz."

"Meşhur bir söz vardır ya, yeni bir 
dünya kurulur ve o dünyada Türkiye 
de yerini aldı. 

Türkiye'nin güçlü olmasının her 
zamankinden daha önemli bir hal arz 
ettiğini, her zamankinden daha 
mümkün bir durumda olduğunu 
vurgulayan Kurtulmuş, şunları ifade 
etti:

"Bugün dünyanın, başta bölgemiz 
olmak üzere, yaşadığı geniş 
çalkantıları, çok derin türbülansları 
hep birlikte izliyoruz. Dünyanın 
nereye, ne şekilde evrileceğini 
birtakım öngörülerle anlamaya ve 
yolumuzu açmaya gayret ediyoruz. 
Böyle bir ortamda Türkiye, içine 

kapanarak, kendi birtakım 
problemlerini büyüterek, bu 
dönemin şartlarından istifade 
edemez. Bu yeni dönem, Türkiye'ye 
altın tepsi içerisinde yeni fırsatlar 
sunmaktadır. Öncelikle şunu 
açıklıkla ifade etmek gerekir ki 
küresel ölçekte de yeni bir dönemin 
başındayız. Bu, çok merkezliliğin 
geçerli olacağı bir dönemdir. Artık 
dünya bir tek ülkenin belirleyeceği 
bir yer değildir ya da ülkelerin kendi 
aralarında taksim edeceği bir yer 
değildir. Bir ülkenin, bir bölgenin, 
bir kıtanın ya da bir paktın tek 
başına dünyayı yönetmesi mümkün 
değildir. Onun için önümüzdeki 
dönem, dünyanın her yerinde çok 
merkezlilik anlamında yepyeni bir 
dönemin başlangıcıdır."

Kurtulmuş, Türkiye'nin elindeki 
imkanlarıyla bu yeni sürece, daha 
olgun, daha güçlü, daha diri bir 
şekilde geldiğini belirterek, "Meşhur 
bir söz vardır ya, yeni bir dünya 
kurulur ve o dünyada Türkiye de 
yerini aldı. Tam da öyle bir 
dönemdeyiz. Yeni bir dünya 
kurulacak, Türkiye, kendisine 
gösterilen yerde değil, kendisinin 
istediği yerde oturmayı Allah'ın 
izniyle başaracaktır. Bunun için hep 
beraber ortak hede�ere doğru 
yönelmemiz gerekiyor." dedi.

"Sadece geçmişin reçeteleriyle 
önümüze bakamayız"

Çok merkezliliğin, çok kültürlülüğü 
de beraberinde getireceğine işaret 
eden Kurtulmuş, dünyanın her 
yerinde egemen olan küresel kültür 
yerine, özgün medeniyet değerleri ve 
kültürel yanları güçlü olan ülkelerin 
de adından sıkça bahsedileceği 
döneme girildiğini söyledi.

TDT Genel Sekreteri Büyükelçi 
Kubanıçbek Ömüraliyev'in 
başkanlık ettiği toplantıya, üye 
ülkelerin Dışişleri Bakan 
Yardımcıları, Macaristan ve 
Türkmenistan'ın Türkiye 
Büyükelçileri, Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti Dışişleri 
Bakanlığı Müsteşarı, 
TÜRKPA Genel Sekreteri, 
TÜRKSOY Genel Sekreteri, 
Türk Akademisi Başkanı, Türk 
Kültür ve Miras Vakfı Başkanı 
ve Türk Yatırım Fonu 
Başdanışmanı katıldı.

Toplantıda, TDT Devlet 
Başkanlarının karar ve 
talimatlarının uygulanması, 
Türk İşbirliği Teşkilatları 
bünyesindeki ortak faaliyetler ve 
Türk İşbirliği Teşkilatlarının 
2025 Eylem Planı ile ilgili 
konular ele alındı. Türk İşbirliği 
Teşkilatları Başkanları da 2024 
yılı faaliyetlerine ilişkin 
raporlarını sundular.

DT Sekretaryası 
binasında 
gerçekleştirildi.T

A

TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş, "Hedefimiz, hem 
ülkemizin, milletimizin daha ileriye gitmesi, daha güçlü 
bir şekilde Türkiye'nin ileriye doğru yol alması hem de 
insanlığın barış ve esenlik içerisinde yaşayacağı yeni bir 
dünyanın kurulabilmesi için bizlerin de çabalarıyla büyük 
bir mesafe almamızdır." dedi.
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Kurtulmuş, Türkiye'nin, tarihi 
problemlerini büyüterek, bu 
dönemin şartlarından istifade 
edemez. Bu yeni dönem, Türkiye'ye 
altın tepsi içerisinde yeni fırsatlar 
sunmaktadır. Öncelikle şunu 
açıklıkla ifade etmek gerekir ki 
küresel ölçekte de yeni bir 
dönemin başındayız. Bu, çok 
merkezliliğin geçerli olacağı bir 
dönemdir. Artık dünya bir tek 
ülkenin belirleyeceği bir yer 
değildir ya da ülkelerin kendi 
aralarında taksim edeceği bir yer 
değildir. Bir ülkenin, bir bölgenin, 
bir kıtanın ya da bir paktın tek 
başına dünyayı yönetmesi 
mümkün değildir. Onun için 
önümüzdeki dönem, dünyanın her 
yerinde çok merkezlilik anlamında 
yepyeni bir dönemin başlangıcıdır."

Kurtulmuş, Türkiye'nin elindeki 
imkanlarıyla bu yeni sürece, daha 
olgun, daha güçlü, daha diri bir 
şekilde geldiğini belirterek, 

"Meşhur bir söz vardır ya, yeni bir 
dünya kurulur ve o dünyada 
Türkiye de yerini aldı. Tam da öyle 
bir dönemdeyiz. Yeni bir dünya 
kurulacak, Türkiye, kendisine 
gösterilen yerde değil, kendisinin 
istediği yerde oturmayı Allah'ın 
izniyle başaracaktır. Bunun için 
hep beraber ortak hede�ere doğru 
yönelmemiz gerekiyor." dedi.

"Sadece geçmişin reçeteleriyle 
önümüze bakamayız"

Çok merkezliliğin, çok 
kültürlülüğü de beraberinde 
getireceğine işaret eden Kurtulmuş, 
dünyanın her yerinde egemen olan 
küresel kültür yerine, özgün 
medeniyet değerleri ve kültürel 
yanları güçlü olan ülkelerin de 
adından sıkça bahsedileceği 
döneme girildiğini söyledi.

Kurtulmuş, Türkiye'nin, tarihi 
kökleriyle, Anadolu'daki ve geniş 
gönül coğrafyasındaki medeniyet 
birikimiyle dünyada çok 
kültürlülüğe de namzet ender 
ülkelerden biri olduğunu 
vurguladı.

Daha büyük hede�erle yol almaya 
çalışacaklarının altını çizen 
Kurtulmuş, şunları ifade etti:

"Artık biz, sadece geçmişin 
reçeteleriyle önümüze bakamayız. 
Geçmişin reçeteleri, geçmiş 
dönemde başarılı olsa bile bizim 
önümüze, önümüzdeki dönemi 
anlayacak, o dönemin 
gelişmelerine çözüm olacak yeni 
reçeteler sunmak, üretmek 
mecburiyetindeyiz. Bu vesileyle 

hep beraber çalışacağız. 
Üniversitelerimiz, sivil toplum 
kuruluşlarımız, araştırma 
merkezlerimiz, siyasetimiz, 
Türkiye'nin bütün kurumları en 
etkin noktaya gelecek ve dünyada 
olan biteni anlayacak, gerçekten 
karar almakta gelecek perspekti�ni 
kullanacaktır."

"Kökü mazide olan ati önemli bir 
gücümüzdür." diyen Kurtulmuş, 
mazisinden kopan bir milletin 
geleceğinin olmayacağının altını 
çizdi.

Sadece geçmişte olanları anlatarak 
ya da günü analiz ederek, gelecek 
dönemlerden istifade 
edilemeyeceğini dile getiren 
Kurtulmuş, gelecek projeksiyonu 
en iyi şekilde yapanların güçlü 
olacağını ve ayakta kalacağını, hep 
birlikte mücadelenin sürdürülmesi 
gerektiğini söyledi.

"Sivil toplum, demokrasinin 
güçlü olması için temel 
şartlardan birisidir"

Sivil toplum kuruluşlarının üzerine 
düşen sorumluluklar bulunduğuna 
işaret eden Kurtulmuş, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

"Biz siyaset olarak, 'sivil toplum 
kuruluşları sadece bizim 
gördüğümüz şeyleri görsün, sadece 
bizim duymak istediğimiz sözleri 
söylesinler' diye sivil topluma 
önem vermiyoruz. Sivil toplum, 
demokrasinin güçlü olması için 
temel şartlardan birisidir. 
Ama sivil toplumdan da şunu 
bekliyoruz, her bir sivil toplum 
kuruluşumuz kendi alanının lider 
kuruluşu olsun, ana akım 
kuruluşları olsun ve artık bizim 
sivil toplum kuruluşlarımız sadece 
kendi arasında değil, küresel 
ölçekte sivil toplum kuruluşlarıyla 
mücadele edebilsin, rekabet 
edebilsin. Bunun için hem bilgi 
birikimimizi hem insan gücü 
birikimimizi sivil toplum 
kuruluşları olarak güçlü tutmak 
zorundayız ama en az bunun kadar 
önemli olan husus, kurumsal 
kapasitelerimizi de artırmak 
mecburiyetindeyiz."

Kurtulmuş, sivil toplum 
kuruluşlarının, geçmişin kurumsal 
kapasiteleriyle, organizasyon 
şemalarıyla yarına ışık 
tutamayacağını kaydetti.

Küresel rekabetin, sivil toplum 
arasında da bir rekabet alanı 
olduğunu belirten Kurtulmuş, sivil 
toplum kuruluşlarının kurumsal alt 
yapısının güçlendirilmesi 
gerektiğini vurguladı.

Kurtulmuş, her bir sivil toplum 
kuruluşunun, uluslararası alanda 
mücadele edebilecek, yol 
gösterebilecek duruma geldiğinde 
işin daha kolay olacağını söyledi.
"Sivil toplum, küresel vicdanı da 
harekete geçiren merkez 
konumundadır"

Dünyanın geldiği yeni dönemde 
Türkiye'ye büyük sorumluluklar 
düşeceğini ifade eden Kurtulmuş, 
sivil toplum alanında da büyük 
sorumlulukların olduğunu, 
Gazze'nin işgalinin ardından 
dünyanın her yerinde ortaya çıkan 
küresel vicdanın temsilinin 
gerçekleştirilmesi gerektiğini dile 
getirdi.

TBMM Başkanı Kurtulmuş, şunları 
kaydetti:

"Ülkelerinin önlemesine, 
hükümetlerinin yasaklamasına ve 
büyük bir medya baskısına 
rağmen, başta Batı ülkeleri olmak 
üzere bu mücadelenin başından 
itibaren 1,5 yıldır dünyanın birçok 
yerinde 100 milyonlarca insanın 
Filistin davasına artan şekilde 
destek verdiğini görüyor ve 
bundaki en büyük payın da sivil 
toplumda olduğunu biliyoruz. Eğer 
Batı ülkelerinde bu insanlık 
vicdanını harekete geçiren sivil 
toplum kuruluşları olmasaydı, 
inanın ki ne Londra'da ne Paris'te 
ne Amerika'da ne dünyanın başka 
yerlerinde Filistin'i destekleyen 
gösteriler olur, halk hükümetlerine 
rağmen, hükümetlerinin 
istikametinin tersine giderek 
barıştan, haktan, adaletten yana 
dururdu. Onun için bir kere daha 
önümüze çok net şekilde çıkmıştır 
ki sivil toplum, küresel vicdanı da 
harekete geçiren merkez 
konumundadır."

Sivil toplum kuruluşu 
temsilcilerinden, dünyada 
muadilleri olan diğer sivil toplum 
kuruluşlarıyla, dünyada yeni bir 
düzenin kurulabilmesi, yeni bir 
küresel siyasi mimarinin, küresel 
ekonomik ve �nansal mimarinin 
oluşabilmesi, insanlık vicdanının 
tahkim edilmesi için el birliğiyle 

çalışmalarını isteyen Kurtulmuş, 

"Eğer bunu yapabilirsek, Gazze 
meselesinin ilk gününden itibaren, 
başta Sayın Cumhurbaşkanımız 
olmak üzere, bizlerin, Türkiye'nin 
bütünüyle, devlet ve millet olarak 
müştereken ortaya koymuş olduğu bu 
kararlılığın, mazlumların ve haksızlığa 
uğrayan geniş kitlelerin yanında 
duran bu insani duruşun siz değerli 
sivil toplum kuruluşlarının 
çalışmalarıyla pekişeceğine, 
kuvvetleneceğine inanıyorum." diye 
konuştu.

Herkesin hede�nin güçlü, büyük 
Türkiye'yi ve yeni, adil, hakkaniyetli 
dünya sistemini kurabilmek olduğunu 
vurgulayan Kurtulmuş, bunun için 
politik birtakım ittifakların, 
dostlukların ötesinde toplumları 
harekete geçirebilmek için sivil 
toplumun gücünden istifade edilmesi 
gerektiğinin altını çizdi.

Kurtulmuş, sivil toplumun gücü 
kullanılarak yeryüzündeki insanlık 
cephesinin tahkim edileceğini söyledi.

"Türkiye, dünyada önemli ve güçlü 
ülke haline gelecek"

Hep birlikte iç kaleyi tahkim ederek 
yürümeye devam edeceklerini belirten 
Kurtulmuş, Türkiye'nin ikinci 
yüzyılını, Türkiye Yüzyılı olarak 
gerçekleştireceklerini kaydetti.

TBMM Başkanı Kurtulmuş, sözü 
güçlü, gücü tesirli Türkiye'nin sadece 
bölgesinde değil, dünyada da önemli 
ve güçlü ülke haline geleceğini 
vurguladı.

Programda, Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, TÜRK-İŞ Genel 
Başkanı Ergün Atalay, Türkiye Esnaf 
ve Sanatkarları Konfederasyonu 
(TESK) Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, Türkiye Barolar Birliği 
Başkanı Erinç Sağkan, Memur-Sen 
Genel Başkanı Ali Yalçın, Yunus Emre 
Enstitüsü Başkanı Abdurrahman Aliy, 
Türkiye Yazarlar Birliği Genel Başkanı 
Musa Kazım Arıcan, Türkiye Maarif 
Vakfı Başkanı Mahmut Mustafa Özdil, 
Türk Silahlı Kuvvetleri (TSK) 
Mehmetçik Vakfı Genel Müdürü 
İsmail Şanlı,Başkent Platformu Genel 
Başkanı Hasan Salih Kurt ve Onursal 
Başkanı Atillahan Kurt, AK Parti 
Genel Başkan Yardımcısı Ömer İleri, 
TBMM Genel Sekreteri Talip Uzun, 
milletvekilleri ve çeşitli sivil toplum 
kuruluşlarının temsilcileri yer aldı.
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Bakan Fidan: Suriye hükümetinin sürdürdüğü 
politika, provokasyonla rayından çıkarılmaya 
çalışılıyor
Dışişleri Bakanı Fidan, Lazkiye'deki olaylara dair, "Suriye 
hükümetinin hiçbir provokasyona gelmeden haftalardır sürdürdüğü 
politikanın, bir provokasyonla rayından çıkarılmaya çalıştığını 
görüyoruz." dedi.

akan Fidan, Ürdün'ün başkenti 
Amman'da düzenlenen Beşli 
Güvenlik Zirvesi'nin ardından Ürdün, 

Irak, Lübnan ve Suriyeli mevkidaşlarıyla ortak 
basın toplantısında konuştu.

Terörle mücadele de dahil Suriye'nin 
istikrarına yönelik konuları ve bölgesel terör 
faaliyetlerini masaya yatırdıklarını dile getiren 
Fidan, "Suriye'de yeni kurulan hükümete her 
yönüyle yardımcı olmak, istikrarlaştırıcı bütün 
faaliyetlerini desteklemek konusunda tabii ki 
kararlılığımız var." ifadelerini kullandı.

Fidan, "(Lazkiye'deki olaylar) Suriye 
hükümetinin hiçbir provokasyona gelmeden 
ha�alardır sürdürdüğü politikanın son 
günlerde bir provokasyonla rayından 
çıkartılmaya çalışıldığını görüyoruz." diyerek, 
Suriye'de bulunan Alevi, Hristiyan, Dürzi ve 
Nusayrilerin provokasyonlardan uzak 
durmasının önemli olduğunu söyledi.
Bölge ülkeleri ve Türkiye'nin, Suriye'de 
istikrarı bozucu hiçbir inisiyati� 
desteklemediğinin altını çizen Fidan, sivil 
halkın can, mal ve kültürel haklarının kutsal 
olduğunu her platformda savunduklarını 
vurguladı.

Beşli Güvenlik Zirvesi'ne Milli Savunma 
Bakanı Yaşar Güler ile Milli İstihbarat 
Teşkilatı (MİT) Başkanı İbrahim Kalın'ın yanı 
sıra Ürdün, Irak, Lübnan ve Suriye'nin 
savunma bakanları ile genelkurmay ve 
istihbarat başkanları da katıldı.

"Bölgedeki bazı kronik sorunların 
çözümüne ilişkin tarihi bir görüşme yaptık"

Suriye ve ona komşu 4 ülke olarak, bölgedeki 
bazı kronik sorunların çözümüne ilişkin tarihi 
bir görüşme yaptıklarını belirten Fidan, 5 
ülkenin katılımıyla gerçekleştirilen zirveye 
duyulan ihtiyacı önceki görüşmelerde 
muhataplarıyla değerlendirdiğini söyledi.

Fidan, "Bölge ülkeleri olarak bölgenin 
sorununa hep beraber sahip çıkma, çözme 
yolunda bir irademizin, inisiyati�mizin olması 
gerekiyor. Yoksa bölgedeki sorunlar, küresel 
sorunlara dönüşüyor ve küresel diğer 
aktörlerin bölgemize müdahale etmesine yol 
açıyor. Bu müdahale neticesinde çözümden 
daha çok problemle karşılaşıyoruz." ifadelerini 
kullanarak, bölge ülkelerinin sorumluluk 
üstlenmesi gerektiğini vurguladı.

Bugünkü görüşmelerde atılabilecek somut 
adımları değerlendirdiklerini aktaran Fidan, 
"Bölge ülkeleri olarak özellikle DEAŞ'a yönelik 
bir müşterek operasyon ve istihbarat 
mekanizmasının kurulması konusunda karar 
aldık. Arkadaşlarımız detayları 
somutlaştırmak için bu konuda çalışacaklar." 
dedi.

Fidan, zirveye katılan ülkelerin, İsrail'in 
bölgedeki yayılmacı politikalarına karşı ortak 
duruşunu nihai bildirgeyle yansıttığına dikkati 
çekti.

"Irak, Suriye ve Türkiye için ortak düşman 
olan PKK'nın da bölgeden silinmesi, silahlı 
terör faaliyetlerine son vermesi bizim 
önceliklerimiz arasında yer almaktadır." diye 
konuşan Fidan, DEAŞ'ın bölgede tekrar baş 
vermeden tamamıyla ortadan kaldırılması için 
5 ülkenin kabiliyetlerini birleştirerek var 
gücüyle çalışacağını kaydetti.

Fidan, gelecek toplantıya Türkiye'nin ev 
sahipliği yapacağını bildirdi.

DEAŞ'la mücadele ve Suriye'deki olaylar

Bakan Fidan, konuşmasının ardından basın 
mensuplarının sorularını yanıtladı.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın, terör 
örgütü DEAŞ tehdidinin ortadan kaldırılması 
için her türlü imkan ve kabiliyetin kullanılması 
konusunda güçlü irade ortaya koyduğunu 
anımsatan Fidan, Türkiye'nin DEAŞ'la 
kararlılıkla mücadele ettiğinin altını çizdi.

Fidan, terör örgütü DEAŞ'ın birden çok ülkeye 
aynı anda zarar vermesi ve faaliyet göstermesi 
nedeniyle bir ülkenin örgütle tek başına 
mücadele etmesinin tehdidi kendisinden 
uzaklaştırdığını fakat "bertaraf edemediğini" 
belirterek, bölge ülkelerinin buna karşı güçlü bir 
platform oluşturmasının önemini vurguladı.

Suriye'de yeni kurulan hükümetin azınlıklara ve 
diğer mezheplere yönelik uzlaşmacı tavrının 
"bölgede provokasyon ve karışıklık bekleyen 
birçok bölge ve bölge dışı aktörün hevesini 
kursağında bıraktığını" dile getiren Fidan, "Hal 
böyle olunca provokasyonu kendileri ortaya 
çıkarma yolunda birtakım adımlar attılar. Bunun 
neticesinde ortaya çıkan olaylarda şu anda bir 
yatışma olduğunu görüyoruz." dedi.
Fidan, provokasyonlara karşı "uyanık" olunması 
gerektiğine işaret ederek, Suriyeli 
meslektaşlarıyla bu konuda görüştüklerini 
belirtti.

Uluslararası platformlarda ortaya konan bazı 
propagandaların Suriye'deki olayları olumsuz 
etkilediği değerlendirmesinde bulunan Fidan, 
provokasyonların önünün kesilmesi gerektiğini 
kaydetti.

"PKK, sadece Türkiye'nin sorunu değil"
Fidan, Türkiye'nin terör örgütü PKK'ya yönelik 
tutumuna ilişkin bir soruyu, "Nasıl ki DEAŞ 
Arapları temsil etmiyorsa PKK da Kürtleri temsil 
etmiyor. Bu ayrımı çok net şekilde yapmamız 
lazım." diyerek yanıtladı.
Terör örgütü PKK'nın Türkiye'de 1 metrekare 
bile toprağı kontrol etmediğine işaret eden 
Fidan, "Ama buna mukabil Suriye'nin 3'te 1'ini 
işgal etmiş durumda, enerji kaynaklarının başına 
oturmuş durumda. Irak'ta, Irak Kürdistanı'nda 
700 köyü işgal etmiş durumda. Sincar'ı işgal 
etmiş durumda." dedi.

Fidan, "Bu sorun sadece Türkiye'nin sorunu 
değil, Irak'ın da Suriye'nin de hatta İran'da silahlı 
grupları var, onların da sorunu." ifadesini 
kullanarak, terör örgütü DEAŞ'a karşı ortak 
anlayışın PKK'ya karşı da olması gerektiğini 
söyledi.

"Biz kendimize bakan kısmını çözdük. Ama 
Suriye'deki PKK ile mücadeleyi kim yapacak? 
Irak'taki PKK ile mücadeleyi kim yapacak? 
Irak'ta silahlı gruplar ortalıkta dolaşırken kim 
�nans getirecek? Kim yatırım getirecek? Meşru 
hükümet kuvvetlerini biz ayağa kaldırmaya 

çalışıyoruz. Diğer tara�an bakıyorsunuz, 
Sincar'da başka bir PKK grubu, Türkiye sınırında 
başka bir PKK grubu..." diye konuşan Fidan, 
Iraklı ve Suriyeli mevkidaşlarıyla bu konularda 
yakın işbirliği içinde olduklarını kaydetti.

Suriye Dışişleri Bakanı Şeybani, halkının Esed 
rejiminin kurbanı olduğunu söyledi
Suriye Dışişleri Bakanı Esad Hasan Şeybani de 
zirvenin ardından düzenlenen ortak basın 
toplantısında konuştu.

Suriye'nin istikrarına destek olan ülkelere 
teşekkür eden Şeybani, 
"Bu toplantıya katılan ülkelere geçmiş yıllarda 
Suriye halkına verdikleri destekten dolayı 
teşekkür ediyorum. Tüm zorluklara rağmen 
Suriyelileri ağırladılar." dedi.

Toplantıya katılan ülkelerin, Suriye hükümetinin 
yanında durduğunu belirten Şeybani, bu 
ülkelerin Suriye'nin toprak bütünlüğünün 
üzerinde durduğunu ve İsrail'in tehditlerine karşı 
olduğunu ifade etti.

Şeybani, "Suriye ile komşu ülkeler arasında ortak 
ekonomi ve yatırım işbirliğinin önemine vurgu 
yapıyoruz." ifadesini kullandı.

Suriye'de son günlerde yaşananlar hakkında ise 
Şeybani, "Esed rejimi 1 milyondan fazla 
Suriyeliyi katletti, 15 milyon insanı yerinden etti. 

150 bin Suriyeli halen kayıp. Suriye yönetimi, iki 
gün önce yaşananların olmaması için göreve 
başladığı ilk günden itibaren hoşgörü ve af 
politikası yürüttü. Dolayısıyla tüm icraatımız 
toplumsal barışın korunması ve 
güçlendirilmesine yönelikti." diye konuştu.

Devrik rejim unsurlarına müsamaha 
gösterilmeyeceğinin altını çizen Şeybani, "Suriye 
hükümeti toplumsal barışın garantörüdür, bu 
politikasına bağlıdır. (Devrik rejim unsurlarının) 
Güvenliği ve istikrarı bozmalarına izin 
verilmeyecek." ifadesini kullandı.

Şeybani, ülkede güvenliği sağlamakla mükellef 
kurumlar olduğuna dikkati çekerek, "Başkasının 
bu görevi üstlenmesine izin verilmeyecek. Bu işe 
karışanlar yargı önüne çıkarılacak." diye konuştu.

Suriyeli Bakan, şöyle devam etti:
"Biz bugün tüm halkın ve tüm mezheplerin 
garantörüyüz, herkesi eşit şekilde koruyoruz. 

Kimse arasında ayrım yapmıyoruz. Tüm 
suçlamaları kınıyoruz, kabul etmiyoruz. Suriye 
halkı Esed rejiminin katliamlarının kurbanıydı, 
bu trajedinin tekrarlanmasına asla müsaade 
etmeyeceğiz. Biz tüm Suriye halkına eşit şekilde 
bakıyoruz. Herkes kanun, haklar ve görevler 
bakımından eşittir."

Toplantıda, Suriye'nin istikrarına ve DEAŞ'la 
mücadeleye vurgu yapıldı.

Ürdün'ün ev sahipliğinde düzenlenen Suriye ve 
Komşu Ülkeler Toplantısında, Suriye'nin 
istikrarı ve terör örgütü DEAŞ'ın oluşturduğu 
tehdit ön plana çıkarken, DEAŞ'la mücadelede 
ortak operasyon odası kurulmasına karar verildi.
Başkent Amman'da gerçekleşen toplantı 
sonrasında, Türkiye Dışişleri Bakanı Hakan 
Fidan, Ürdün Dışişleri Bakanı Eymen es-Safedi, 
Irak Dışişleri Bakanı Fuad Hüseyin, Suriye 
Dışişleri Bakanı Esad Hasan eş-Şeybani ve 
Lübnan Dışişleri Bakanı Yusuf Recci ortak basın 
toplantısı düzenledi.

Safedi basın toplantısında, Suriye'nin 
güvenliğinin komşu ülkeler için taşıdığı öneme 
değindi ve komşu ülkelerle bu konuda neler 
yapılması gerektiğini görüştüklerini ve pek çok 
noktada hem�kir olduklarını söyledi.

DEAŞ'ın Suriye ve bölge için oluşturduğu 
tehditle mücadelede birlikte hareket etme 
konusunda hem�kir olduklarını kaydeden 
Safedi, Suriye'nin güvenliği ve istikrarının 
komşu ülkeler için önemli olduğunu ifade etti.

2. Suriye ve Komşu Ülkeler Toplantısı 
Türkiye'de olacak

Ürdün Dışişleri Bakanı Safedi, nisan ayında 2. 
Suriye ve Komşu Ülkeler Toplantısına 
Türkiye'nin ev sahipliği yapacağını kaydetti.

İsrail'in, bölgede hede�erine ulaşmak için kaos 
ortamı oluşturmaya çalıştığına ve terörizmin 
yeşerdiği ortamlara katkıda bulunduğuna vurgu 
yapan Safedi, "Türkiye’ye yönelik her türlü terör 
tehlikesi bize yönelik de bir tehdittir." diyerek 
teröre karşı ortak duruşlarını ifade etti.
Irak Dışişleri Bakanı Hüseyin de toplantıda 
DEAŞ'ın Suriye ve komşu ülkeler üzerindeki 
tehditlerine odaklanıldığını aktardı.

Irak ve Suriye'nin istikrarının ayrılmaz bir bütün 
olduğunun altını çizen Hüseyin, "Irak'ın 
DEAŞ'tan çok çektiğini, bu örgüte karşı verilecek 
mücadelenin ise sadece Suriye değil bölgesel 
düzeyde olması gerektiğini" dile getirdi.
DEAŞ'ın gücünün ve faaliyet gösterdiği alanın 
büyüdüğüne dikkati çeken Hüseyin, Suriye 
yönetiminin katılımıyla bir operasyon odası 
kurulması konusunda mutabakata vardıklarını 
aktardı.

Lübnan Dışişleri Bakanı Recci de Suriye'nin 
istikrarının Lübnan için çok önemli olduğunu 
belirtti.

Recci, silah, uyuşturucu kaçakçılığı ve terörizmle 
mücadele de dahil olmak üzere ülkeler arasında 
işbirliği olduğunu ifade etti.
Fidan, Güler ve Kalın, Ürdün Kralı 2. Abdullah 
tarafından kabul edildi.

Öte yandan, Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, Milli 
Savunma Bakanı Yaşar Güler ve Milli İstihbarat 
Teşkilatı (MİT) Başkanı İbrahim Kalın, 
Ürdün'ün başkenti Amman'da, Ürdün, Irak, 
Suriye ve Lübnanlı mevkidaşları ile beraber 
Ürdün Kralı 2. Abdullah tarafından kabul edildi.
Bakanlığın X hesabından yapılan paylaşıma göre, 
Ürdün Kralı 2. Abdullah, Fidan, Güler ve Kalın'ı, 
Ürdün, Irak, Suriye ve Lübnanlı mevkidaşları ile 
beraber kabul etti.

Fidan, Güler ve Kalın, Ürdün, Irak, Lübnan ve 
Suriye'nin dışişleri ve savunma bakanları ile 
genelkurmay ve istihbarat başkanlarının 
katılımıyla Amman'da gerçekleştirilen Beşli 
Güvenlik Zirvesi'ne katıldı.

B
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olat, sosyal medya hesabın-
dan Türkiye Cumhuriyet 
Merkez Bankası (TCMB) 

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, altın ve doğal gaz 
fiyatlarında küresel koşullar kaynaklı 
artışlara rağmen cari işlemler hesabındaki 
olumlu ve dengeli seyrin korunduğunu 
bildirdi.

U

B

Ticaret Bakanı Bolat: Cari 
işlemler hesabındaki olumlu ve 
dengeli seyir korunmaktadır

TÜRKSOY 
Müzeler Birliği 
tecrübe 
programı 
gerçekleştirildi

luslararası Türk Kültürü 
Teşkilatı TÜRKSOY ve T.C. 
Kültür ve Turizm Bakanlığı 

iş birliğinde, 24-28 Şubat 2025 
tarihleri arasında İstanbul ve 
Ankara’da ilk kez TÜRKSOY 
Müzeler Birliği Tecrübe Programı 
düzenlendi. Program kapsamında, 
Kazakistan’dan Almatı Müzeler 
Birliği ve Türkiye’den Musa Baran 
Çocuk Oyuncakları Müzesi, 
Sabiha Tansuğ Etnografya Müzesi 
ve Ankara Satranç Müzesi 
çalışanları bir araya gelerek 
mesleki bilgi ve deneyimlerini 
paylaştılar.

İstanbul’da Seminer ve Teknik 
Eğitimler düzenlendi

Programın ilk ayağı, 24-26 Şubat 
2025 tarihleri arasında İstanbul’da 
gerçekleştirildi. Katılımcılar, 
İstanbul Restorasyon ve 
Konservasyon Merkez ve Bölge 
Laboratuvarı, İstanbul Arkeoloji 
Müzesi ve Türk ve İslam Eserleri 
Müzesinde düzenlenen seminer 
ve uygulamalı eğitimlere katıldı.

Program süresince, müze 
yönetimi, koleksiyon koruma 
teknikleri, restorasyon süreçleri ve 
müzecilikte dijitalleşme 
konularında uzmanlar tarafından 
sunumlar gerçekleştirildi.

Sürece katkılarından dolayı 
İstanbul Arkeoloji Müzesi 
Müdürü Rahmi Asal, Türk ve 
İslam Eserleri Müzesi Müdürü 
Ekrem Aytar ve İstanbul 
Restorasyon ve Konservasyon 
Merkez ve Bölge Laboratuvarı 
Müdürü E�al Kiraz’a, TÜRKSOY 
Genel Sekreteri Sultan Raev adına 
TÜRKSOY Türk Dilli 
Topluluklarla İlişkiler Daire 
Başkanı Dr. Barış Cavid 
Mövsümlü tarafından teşekkür 
edilerek hatıra hediyeleri takdim 
edildi.

İstanbul’daki programın ardından 
katılımcılar, Topkapı Sarayı 
Müzesi, Dolmabahçe Sarayı 
Müzesi ve Ayasofya Camii’ni 
ziyaret ederek Osmanlı ve 
Türk-İslam sanat mirasını 

inceleme fırsatı buldular.

Ankara’daki Program Kültürel 
Ziyaretlerle Tamamlandı
Tecrübe programının ikinci 
aşaması, 27-28 Şubat 2025 
tarihlerinde Ankara’da 
gerçekleştirildi. Katılımcılar, 
başkentteki önemli müzeleri 
ziyaret ederek Türkiye’deki 
müzecilik uygulamalarını 
yakından tanıma fırsatı elde 
ettiler. Bu kapsamda, Anıtkabir, 
15 Temmuz Demokrasi Müzesi, 
Ankara Etnografya Müzesi, 
Ankara Resim ve Heykel 
Müzesi, Eski TBMM Müzesi ve 
Ankara Satranç Müzesi gezildi.

Programın sonunda, TÜRKSOY 
Genel Merkezinde düzenlenen 
törende katılımcılara, 
TÜRKSOY Genel Sekreteri 
Sultan Raev tarafından katılım 
belgeleri, T.C. Kültür ve Turizm 
Bakanlığı Kültür Varlıkları ve 
Müzeler Genel Müdürlüğü 
Kazılar ve Araştırmalar Dairesi 
Başkanı Dr. Umut Görgülü 
tarafından ise serti�kalar 
takdim edildi.

Bu program, Türk Dünyası 
müzeleri arasındaki iş birliğini 
artırmak, müzecilik alanındaki 
yenilikleri paylaşmak ve ortak 
kültürel mirasın korunmasına 
katkı sağlamak açısından 
önemli bir adım olarak 
değerlendirildi. 

TÜRKSOY, müzecilik 
alanındaki uluslararası iş 
birliklerini güçlendirmek ve 
Türk Dünyası'nın kültürel 
mirasını yaşatmak amacıyla 
benzer programları 
düzenlemeye devam edecektir.
 

tarafından açıklanan ocak ayı 
ödemeler dengesi verilerine ilişkin 
değerlendirmede bulundu.

Ocak itibarıyla yıllık cari işlemler 
açığının 11,5 milyar dolar 
düzeyinde olduğunu aktaran 
Bolat, "Altın ve doğal gaz 
�yatlarında küresel koşullar 
kaynaklı artışlara rağmen cari 
işlemler hesabındaki olumlu ve 
dengeli seyir korunmaktadır." 
ifadesini kullandı.

Bolat, 2023'te 39,9 milyar dolar 
olan yıllık cari işlemler açığının 
geçen yıl 10 milyar dolara 
gerilediğini, açığın Gayri Sa� Yurt 
İçi Hasıla (GSYH) içindeki 
payının 2,8 puan azalarak yüzde 
0,8'e düştüğünü hatırlatarak, şöyle 
devam etti:

"Küresel ekonomide yaşanan 
belirsizlik ve zorluklara rağmen 
ocak ayında yüzde 5,8 ile güçlü 
ihracat artışı kaydedilmiştir. 

Geçen yıl ocak ayında 2,3 milyar 
dolar olan cari işlemler açığı bu yıl 
ocak ayı itibarıyla 3,8 milyar dolar 
seviyesindedir. 
Altın ve enerji hariç cari işlemler 
hesabı ocakta 2,4 milyar dolar 
fazla vermiştir. 

Yıllıklandırılmış bazda hizmet 
ihracatı güçlü seyrini devam 
ettirerek ocakta 115,7 milyar 
dolara yükselmiştir. 

Bakanlığımızca uygulanan mal ve 
hizmet ihracatını artırmaya 
yönelik desteklerle 
yıllıklandırılmış mal ve hizmet 
ihracatı toplamı ocakta bir önceki 
yılın aynı ayına göre yüzde 4,4 
artarak 378,7 milyar dolara 
yükseldi."

"Kararlılıkla çalışmalarımıza 
devam etmekteyiz"

Ocakta dış ticaret açığı yüzde 21,9 
artışla 7,5 milyar dolara 
yükselirken, ihracatın ithalatı 
karşılama oranının 2,6 puan 
düşüşle yüzde 73,7'ye gerilediğini 
bildiren Bolat, "Altın ve enerji 
hariç ihracatın ithalatı karşılama 
oranı yüzde 93,6 olarak 
gerçeklemiştir. Hizmet ihracatı, 
ocakta yıllıklandırılmış bazda 
geçen yılın aynı ayına göre yüzde 
8,7 artarak 115,7 milyar dolar ile 
rekor seviyeye ulaşmıştır." 
ifadesini kullandı.

Bolat, seyahat gelirlerinin bu 
dönemde yıllıklandırılmış bazda 
56,4 milyar dolara, taşımacılık 
gelirlerinin de 40,1 milyar dolara 
yükseldiğine dikkati çekti.

Mal ve hizmet ihracatını 
artırmaya yönelik destekler ve 
ithalatı düşürmeye yönelik 
tedbirlerin etkisiyle 2024'te cari 
işlemler açığında önemli gerileme 
kaydedildiğini vurgulayan Bolat, 
şunları kaydetti:
"Ticarette artan korumacı 
eğilimler, Avrupa Birliği'ndeki 
zayıf ekonomik görünüm ve 
belirsizliğin hakim olduğu küresel 
konjonktürün de etkisiyle cari 
işlemler açığının 2025 yılı 
genelinde yukarı yönlü 
seyredeceği beklenmekle birlikte 
GSYH içindeki payının tarihsel 
ortalamanın altında kalmaya 
devam edeceği öngörülmektedir. 
Bu kapsamda dış talep bileşeninin 
makro ekonomik istikrarı 
desteklemeyi sürdüreceği 
değerlendirilmektedir. Bakanlık 
olarak bu tabloyu desteklemek ve 
ekonomimizin büyüme 
hede�erine katkı sağlamak için 
kararlılıkla çalışmalarımıza devam 
etmekteyiz."
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Bakan Yerlikaya: 
Hayvanları Koruma 
Kanunu'nun 
uygulanmasıyla ilgili tüm 
hazırlıklar tamamlandı

İçişleri Bakanı Yerlikaya, "5199 Sayılı Hayvanları Koruma Kanunu'nun uygulanmasıyla ilgili tüm 
hazırlıklar tamamlandı. 39 mülkiye başmüfettişi, bugün görev yerleri olan illere gönderildi. 14 gün 
onlara süre verdik." dedi.

Kırgızistan Ankara 
Büyükelçisi Ruslan 
Kazakbayev ile 
Kuzey Makedonya 
Ankara Büyükelçisi 
Jovan Manasievski 
biraraya geldi

Ç

ırgız Ankara Büyükelçisi 
Ruslan Kazakbayev ile 
Kuzey Makedonya 

Kırgız Ankara Büyükelçisi 
Ruslan Kazakbayev ile Kuzey 
Makedonya Ankara 
Büyükelçisi Jovan Manasievski 
biraraya gelerek �kir 
alışverişinde bulundular.  

Görüşmelerde ikili ve çok 
tara�ı işbirliğinin temel yönleri 
ele alınırken Kırgız tarafı, iki 
ülke arasındaki ortaklığın 
derinleştirilmesini amaçlayan 
ekonomi, eğitim, sağlık, kültür 
ve tarım alanlarındaki anlaşma 
taslaklarını Makedonya 
tarafına sundu.

Büyükelçi Ruslan Kazakbayev 
ayrıca, iki ülke arasındaki 
işbirliğinin geliştirilmesinin 
önemine değinerek, Kırgızistan 
ile Kuzey Makedonya 
başkentleri arasında bir 
mutabakat zaptı taslağı sundu.

Büyükelçi Büyükelçisi Jovan 
Manasievski ise birliktelikten 
duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek teşekkürlerini 
ileterek, Makedonya – 
Kırgızistan arasındaki 
işbirliğini daha da güçlendirme 
konusundaki bilgi ve 
görüşlerini paylaştı.

eşitli temaslarda bulunmak 
üzere Batman'a gelen İçişleri 
Bakanı Ali Yerlikaya, Batman 
Belediyesi Hayvan Bakım ve 

Rehabilitasyon Merkezine 
geçti.Merkezde incelemelerde bulunan 
Yerlikaya, yetkililerden çalışmalarla 
ilgili bilgi aldı.

Yerlikaya, basın mensuplarına yaptığı 
açıklamada, 2022 yılında yapımına 
başlanan ve geçen yıl hizmete açılan 
Batman Belediyesi Hayvan Bakım ve 
Rehabilitasyon Merkezi'nin 
sokaklardaki sahipsiz hayvanlara yuva 
olduğunu, burada aynı zamanda 
onlara bakım, tedavi ve rehabilitasyon 
hizmetlerinin de verildiğini söyledi.

Bakımevini gezerken Vali Ekrem 
Canalp'ten bilgiler aldığını ifade eden 
Yerlikaya, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Valimiz diyor ki, 'Önümüzdeki dört 
gün içerisinde Batman il merkezindeki 
sahipsiz köpeklerin tamamı 
toplanacak ve merkeze getirilecek, 
devamında Batman ilçe merkezleri, 
beldeler ve köylerdeki başıboş sokak 
hayvanlarının tümü bir ay içerisinde 
toplanmış olacak.' Merkezde sahipsiz 
hayvanların kısırlaştırma, aşılama ve 
işaretleme işlemleri yapılıyor. İşlemi 
sona eren bütün sahipsiz hayvanlar 
etrafı çevrili ve korunaklı serbest 
dolaşım alanlarına bırakılacak. Doğal 
yaşamlarına en uygun koşullarda 
hayatlarını sürdürebilmeleri için ne 
gerekiyorsa onlar yapılıyor, yapılacak."

Yerlikaya, merkezde ayrıca 
ameliyathaneler, muayene odaları, 
röntgen cihazları, eczaneler, ilaç 
deposu ve laboratuvarların 
bulunduğunu belirterek, sağlık 
açısından kötü durumda olan sahipsiz 
hayvanlar için yoğun bakım 
ünitelerinin dahi düşünüldüğünü 
vurguladı.

"Bir soruşturma süreci değildir, 
durum tespiti yapılması"

Uzman veterinerler ve sağlık 
teknikerlerinin hayvanların bakım 
sürecini titizlikle yürüttüğünü ifade 
eden Yerlikaya, şunları söyledi:

"5199 Sayılı Hayvanları Koruma 
Kanunu'nun uygulanmasıyla ilgili tüm 
hazırlıklar tamamlandı. 39 mülkiye 
başmüfettişi, bugün görev yerleri olan 
illere yani 81 ile gönderildi. 14 gün 
onlara süre verdik.

Mülkiye müfettişlerimiz valiliklerin, 
büyükşehirlerin il ve ilçe 
belediyeleriyle, İl Özel İdarelerinin 
uygulamalarını detaylı olarak 
inceleyecekler. Bu bir soruşturma 
süreci değildir, durum tespiti 
yapılmasıdır. Bugüne kadar 2 
Ağustos'tan beri, kanun yürürlüğe 
girdikten, yönetmelik de çıktığından 
bu yana belirttiğimiz kurum ve 
kuruluşlar ne yapmışlar? Hem onların 

yaptıklarına hem de yapılması 
gerekenleri de onlara hatırlatarak bir 
nevi rehberlik yapacaklar."

Yerlikaya, mülkiye başmüfettişlerinin 
ihmal konusu olan hususları ve aksayan 
yönleri de tespit edeceklerini ve 
mevzuatın gerektirdiği tedbirlerin 
alınmasını kendilerinden isteyeceklerini 
anlatarak, şunları kaydetti:

"Uygulayıcılara aslında bir rehberlik 
yapacağız ama özetle şunun altını 
çiziyorum; iki ayda bir tekrar taşraya, 
yani 81 vilayetimize arkadaşlarımızı, 
müfettişlerimizi göndereceğiz. 
Müfettişlerin tespit ettiği konuları 
milletimizle sürekli şe�af biçimde 
paylaşacağız. Her iki ayda bir bu 
denetim süreci bittikten sonra bu 
konuyla ilgili çalışmalarını 
beğendiğimiz, takdir ettiklerimizi 
vereceğiz. Hiçbir çalışma yapmamış 
olanları önce ikaz edeceğiz, sonra 
gereğini yapacağız."

Bazı belediyeler sahipsiz hayvanları 
toplayıp başka bir belediyenin sınırları 
içerisine bırakması

Bakan Yerlikaya, Batman Belediyesi 
Hayvan Bakım ve Rehabilitasyon 
Merkezi'ndeki incelemelerinin ardından 
basın mensuplarına yaptığı açıklamada, 
18 Ocak'ta Hakkari'nin Yüksekova 
ilçesinde 12 yaşındaki Eslem Teker'in 
sahipsiz köpeklerin saldırısı sonucu 
hayatını kaybettiğini anımsatarak, kız 
çocuğuna Allah'tan rahmet diledi.

Bu yaşanan üzücü olayla ilgili hemen 
mülkiye başmüfettişi 
görevlendirdiklerini hatırlatan Yerlikaya, 
"Mülkiye başmüfettişleri idari 
soruşturmayı tamamladılar. 

Soruşturmanın değerlendirme 
raporunun sonucunda baktım ki kusur 
var. Kim kusurluysa hepsiyle ilgili 
soruşturma izni verdim. İdari tahkikat 
bitti artık konu adliyede." diye konuştu.
Yerlikaya, geçen ha�a da Konya'da 2 
yaşındaki Rana bebeğin sahipsiz 
köpeklerin saldırısında hayatını 
kaybettiğini belirterek, bu konuyla ilgili 
de hemen mülkiye müfettişi 
görevlendirdiklerini kaydetti.

"Sahipsiz hayvanların saldırısı sonucu 
ölen ya da yaralanan her bir insanımız 
için idari soruşturmanın da gereği 
olarak müfettiş gönderiyorum, 
göndermeye de devam edeceğim" diyen 
Yerlikaya, bir daha bu olayların 
yaşanmamasını temenni etti.

Yerlikaya, şunları söyledi:
"Bazı belediyeler sahipsiz hayvanları 
sokaklardan toplayıp, hayvan 
bakımevine teslim etmek yerine başka 
bir belediyenin sınırları içerisine 
bırakıyorlar. Bu yönde bize çok 
şikayetler gelmeye başladı. Eğer böyle bir 
şey olduğunu tespit eder, görürsek 
onlarla ilgili de gereken idari, adli 
soruşturmaları başlatacağız. Bazı 

belediyeler sahipsiz hayvanlarla ilgili 
yeterli bütçe ayırmalarına hatta daha 
fazlasıyla ayırmalarına rağmen çok daha 
hızlı hareket ederek, kanuni olarak verilen 
süreden önce bunu tamamlamak için 
kampanya yapmak istediklerini bize 
ilettiler. Başvuru yapan belediyeler oldu, 
'Yardım toplayabilir miyiz?' diye. İzin 
verdim, izin vermeye de devam edeceğim 
eğer müracaat ederler de; buradan 
vatandaşlarımıza duyuruyorum."
Yerlikaya, sahipsiz hayvanların korkusuyla 
çocuklarını gönül rahatlığıyla parka 
götüremeyen annelerin, sabah namazı için 
camiye giderken endişe duyan 
vatandaşların olduğuna işaret ederek, 
bunu sosyal medyada, ekranlarda 
gördüklerini belirtti.

"Bütün gayretimiz, çabamız yeni 
Ranalar, Eslemler, Tunahanlar olmaması 
için"
Sahipsiz hayvanların saldırılarının tra�k 
kazalarına da neden olabildiğine, 
yaralanmalara, hatta ölümlere sebebiyet 
verebildiğine dikkati çeken Yerlikaya, 
"Gerek sahipli gerek sahipsiz her bir cana 
saygımız baki. Bu inancımızın, 
kültürümüzün, yasalarımızın ve ait 
olduğumuz medeniyet değerlerimizin bir 
gereği. Peygamber Efendimiz de 
'Yeryüzündekilere merhamet edin ki 
göktekiler de size merhamet etsin' 
buyuruyor. Temel ilkemiz şudur; sahipsiz 
sokak hayvanlarına merhametli ve iyi 
davranmak istiyoruz, iyi davranmalıyız. 
Onların şehir merkezlerinde değil, güvenli, 
tıpkı buradaki gibi yaşam alanlarında 
olmalarını süratle sağlamalıyız." diye 
konuştu.

Yerlikaya, bu amaçla sahipsiz hayvanlara 
tedavi ve rehabilitasyon hizmetlerinin 
sunulması, kısırlaştırmayla kontrolsüz 
üremelerinin önüne geçilmesi, 
sahiplendirmeyle sokak hayvanlarına da 
artık yeni yuvaların bulunması gerektiğini 
dile getirerek, bu sorumluluğu layıkıyla 
yerine getirmenin herkesin kanuni vazifesi 
olduğunu vurguladı.

"Bütün gayretimiz, çabamız yeni Ranalar, 
Eslemler, Tunahanlar olmaması için. Buna 
razı olamayız" diyen Yerlikaya, yetkili 
kurumlar, yerel yönetimler, valiliklerle 
milletin de desteğiyle bu sorunu 
çözeceklerini belirtti.

Yerlikaya, "Tüm Türkiye'ye örnek teşkil 
eden Batman Belediyesi Hayvan Bakım ve 
Rehabilitasyon Merkezi'ni hayata geçiren 
kıymetli arkadaşlarıma, özellikle kıymetli 
Valimize çok teşekkür ediyorum." dedi.

Bakan Yerlikaya'ya ziyaretinde Vali ve 
Belediye Başkan Vekili Ekrem Canalp, AK 
Parti Batman Milletvekili Ferhat 
Nasıroğlu, Emniyet Genel Müdür 
Yardımcısı Mustafa Çalışkan, İl Emniyet 
Müdürü İbrahim Kaba, İl Jandarma 
Komutanı Kıdemli Albay Cafer Öz, AK 
Parti İl Başkanı Hüseyin Şansi, MHP İl 
Başkanı Muhammet Arif Çetin, kamu 
kurumları ve sivil toplum kuruluşlarının 
temsilcileri ile ilçe ve belde belediye 
başkanları eşlik etti.

K
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DEİK'in El Salvador, Guatemala, Kosta Rika ve 
Kolombiya'yı kapsayan ziyaretlerinde, karşılıklı 
ticaretin geliştirilmesi ve stratejik işbirliklerinin 
ele alındığı belirtilerek, Latin Amerika pazarında 
Türkiye'yi yeni fırsatların beklediği vurgulandı.

MÜSİAD Genel Başkanı Mahmut Asmalı, "MÜSİAD olarak, ülkemizin tarihi misyonuna ve milli 
birliğine sahip çıkarak, 'Terörsüz Türkiye' hedefi doğrultusunda atılan adımları güçlü bir şekilde 
destekliyoruz." ifadesini kullandı.

DEİK, Latin Amerika 
pazarında Türkiye'yi 
bekleyen yeni fırsatları 
tanıttı

MÜSİAD Genel Başkanı Asmalı'dan "Terörsüz Türkiye" 
açıklaması

M

ış Ekonomik İlişkiler Kurulu 
(DEİK)/Türkiye-Latin 
Amerika ve Karayipler İş 

Konseyleri Başkan Yardımcısı Ali 
Galip İlter başkanlığındaki Türk iş 
insanları, El Salvador, Guatemala 
ve Kosta Rika'ya 
gerçekleştirdikleri ziyarette 
bölgeyle ticaretin artırılması 
amacıyla üst düzey görüşmeler 
yaptı.

Türkiye-Kolombiya İş Konseyi'ni 
temsilen heyete başkanlık eden ve 
aynı zamanda 
DEİK/Türkiye-Paraguay İş 
Konseyi Başkanlığı'nı yürüten 
Erdoğan Ayboğan, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, 
Latin Amerika pazarında Türkiye 
için yeni fırsatlar doğacağını 
söyledi.

Latin Amerika pazarında 
Türkiye'yi bekleyen yeni fırsatları 
iş insanlarına tanıttıklarını 
aktaran Ayboğan, Dışişleri 
Bakanlığı Latin Amerika İkili 
İlişkiler Genel Müdürü Büyükelçi 
Yaprak Balkan ile Kolombiya'da 
"son derece verimli" görüşmelere 
imza attıklarını belirtti.

El Salvador, Guatemala, Kosta 
Rika ve Kolombiya'yı kapsayan 
ziyaretlerde, karşılıklı ticaretin 
geliştirilmesi, yatırım fırsatları ve 
stratejik işbirliklerinin ele 
alındığını anlatan Ayboğan, Latin 
Amerika pazarında Türkiye'yi 
yeni fırsatların beklediğini 
kaydetti.

"İş insanlarımız bire bir 
görüşmeler gerçekleştirdi"

Görüşmelerde kritik konulara 
değindiklerini vurgulayan Ayboğan, 
"İş insanlarımız bire bir görüşmeler 
gerçekleştirdi. Aynı zamanda devlet 
kurumlarıyla da temaslarda 
bulunduk. Büyükelçi Yaprak 
Balkan'ın da katılım sunduğu iş 
dünyası toplantılarında ticaret 
hacminin artırılması, yatırım 
fırsatları ve yatırımların korunması, 
serbest ticaret anlaşması ihtiyacı ve 
çi�e vergilendirmenin önlenmesi 
gibi kritik başlıklar masaya 
yatırıldı." ifadelerini kullandı.

Ayboğan, söz konusu 4 ülkedeki 
temaslarına değinerek, şunları 
kaydetti:

"El Salvador'da teknoloji, tarım, 
bankacılık ve kripto para 
alanlarında önemli görüşmeler 
yapıldı. Guatemala'da yapılan 
görüşmelerde ticaretin dolaylı 
yöntemlerle gerçekleştirildiği, ancak 
doğrudan ticarete geçilmesinin her 
iki taraf için de faydalı olacağı 
vurgulandı. Kosta Rika'da medikal 
cihaz üretimi ve sürdürülebilir 
teknoloji alanlarında önemli yatırım 
fırsatları ele alındı. Türkiye ile 
Kolombiya arasındaki ticaret 
dengesizliğine dikkat çekildi. Enerji 
ve kömür ticaretinde büyük bir 
açığın olduğu ve bunun 
dengelenmesi için Türk iş dünyası 
olarak yeni politikalar geliştirmemiz 
gerektiği belirtildi."

"Daha takip odaklı bir strateji 
izleyeceğiz"

Latin Amerika'da Türkiye'nin daha 
etkin bir ticaret politikası 
benimsemesi gerektiğine dikkati 
çeken Ayboğan, şöyle konuştu:

"Artık sadece 'Ne satabiliriz' 
sorusuna odaklanmayacağız. Uzun 
vadeli yatırım ve ticari işbirliklerini 
merkeze alarak daha takip odaklı 
bir strateji izleyeceğiz. Ticaret 
Bakanlığının Uzak Ülkeler 
Stratejisi'nde Latin Amerika büyük 
önem taşıyor. DEİK'te Latin 
Amerika ve Karayipler İş 
Konseyleri için ayrı bir direktörlük 
kurulduktan sonra biz de çok daha 
aktif rol almaya başladık. Bu sayede 
Türkiye'nin Latin Amerika'daki 
varlığı sadece bölgeyle sınırlı 
kalmayacak."

Ayboğan, Kolombiya'nın son 10 
yılda yalnızca Türkiye'de değil, 
Avrupa ve dünyada da güvenlik 
endişeleri nedeniyle pek olumlu bir 
imaja sahip olmadığını belirterek, 
yapılan gözlemlerin ülkede birçok 
fırsat olduğunu ortaya koyduğunu 
ve bu nedenle ajandalarında 
Kolombiya'ya 
öncelik 
verebilecekler
ini ifade etti.
Kolombiya ve 
Latin 
Amerika 
ülkelerine 
yapılacak 

yatırımlarla ticaret hacmini Türkiye 
lehine çevirmek istediklerini 
vurgulayan Ayboğan, 

"Kolombiya’nın başkenti Bogota 
aynı zamanda birçok Latin 
Amerika ülkesinin ekonomisinden 
daha büyük bir ekonomiye sahip." 
yorumunda bulundu.

"Türkiye'yi bir ticaret merkezi 
olarak konumlandırmalarını 
önerdik"

Ayboğan, Orta Amerika'da 
yaptıkları iş temaslarına ilişkin 
"Türkiye'yi bir ticaret merkezi 
olarak konumlandırmalarını 
önerdik. Çünkü Türkiye, 
etrafındaki ülkelerle olan iyi 
ilişkileri sayesinde bir köprü 
konumunda bulunuyor. Bu 
bölgedeki şirketler, Türkiye'yi 
merkez olarak kullanarak civar 
pazarlara da erişim sağlayabilirler. 
Bu �kir, görüştüğümüz şirketler 
tarafından büyük ilgi gördü. Latin 
Amerika pazarında Türkiye için 
yeni fırsatlar doğacak." 
şeklinde konuştu.

"Terörsüz Türkiye" hede�ne ilişkin 
yazılı açıklama yaptı.

"MÜSİAD olarak, ülkemizin tarihi 
misyonuna ve milli birliğine sahip 
çıkarak, 'Terörsüz Türkiye' hede� 
doğrultusunda atılan adımları güçlü bir 
şekilde destekliyoruz."
değerlendirmesini yapan Asmalı, 
"Cumhurbaşkanı'mız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde 
başlatılan bu sürecin, milletimizin 
huzuru ve devletimizin bekası için 
tarihi bir fırsat olduğuna inanıyoruz. 40 

Müstakil Sanayici ve İşadamları 
Derneği (MÜSİAD) Genel 
Başkanı Mahmut Asmalı, 

yıldır süren insani ve ekonomik 
maliyetlerin sona erdirilmesi, ülkemizin 
önünde yeni bir dönemin kapılarını 
aralayacaktır." açıklamasında bulundu.

Asmalı, terörden arındırılmış bir 
Türkiye'nin, sadece güvenlik değil, 
ekonomik ve sosyal kalkınma için de 
hayati öneme sahip olduğunu 
vurgulayarak, şunları kaydetti:

"Bu süreç son dönemde ülkemizin 
hede�ediği ekonomik bağımsızlığı da 
perçinleştirecek bir süreçtir. Bu nedenle 
süreç içerisinde millet olarak bir ve 
beraber olma gayretimizi ortaya koymalı, 
birbirimize destek vermeli ve ülkemizin 

refahına karşı oynanacak tüm oyunların 
karşısında yer almalıyız. Ekonomik 
bağımsızlık ancak terörden arındırılmış 
bir ülke ile mümkündür. Bizler, bu 
bağlamda bugüne kadar olduğu gibi milli 
üretimi destekleyen projeler ve istihdam 
odaklı politikalar ile ülkemizin 
kalkınmasına katkıda bulunmaya var 
gücümüzle devam edeceğiz.

Açıkça belirtmek isteriz ki MÜSİAD 
olarak bu süreçte, Türkiye'nin birlik ve 
beraberliğini hedef alan her türlü tehdide 
karşı kararlı bir duruş sergileyeceğiz. 
Terörsüz bir Türkiye, güçlü bir ekonomi 
ve aydınlık bir gelecek demektir. 
MÜSİAD olarak, devletimizin ve 

milletimizin yanında olmaya devam 
edeceğiz. Aynı karar ve duruşla tüm iş 
dünyasını da bu konuda sorumluluk 
almaya ve milletimizin ortak hede�erine 
katkı sunmaya davet ediyoruz."

Asmalı, terör saldırılarında hayatını 
kaybeden tüm vatandaşları bir kez daha 
rahmetle andıklarını belirterek, sözlerini 
şöyle sürdürdü:
"Şehitlerimizin ailelerine başsağlığı 
diliyoruz. Türkiye'nin huzuru ve güvenliği 
için mücadele eden tüm güvenlik 
güçlerimize şükranlarımızı sunuyor, 
terörün son bulması için başlatılan 
'Terörsüz Türkiye' sürecinin başarıyla 
sona erdirilmesini temenni ediyoruz."

D
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Türkiye’nin Cezayir Büyükelçisi Muhammet Mücahit 
Küçükyılmaz, TİKA tarafından gerçekleştirilen projelerin 
açılış törenlerine katılmak ve bölge yöneticileriyle temaslarda 
bulunmak üzere Sahra Çölü'ndeki Adrar ve Timimoun 
şehirlerini ziyaret etti.

Türkiye'nin Cezayir Büyükelçisi 
Küçükyılmaz, Adrar ve Timimoun 
kentlerinde TİKA projelerinin 
açılışını yaptı

üyükelçi Küçükyılmaz, 
Adrar ve Timimoun 
arasında bulunan 

Mtarfa’da Türk İşbirliği ve 
Koordinasyon Ajansı (TİKA) 
tarafından yürütülen “Mtarfa 
Doğum Kliniği, Onarım ve 
Teknik Cihaz Desteği Projesi” 
kapsamında modern cihazlarla 
donatılan kliniğin açılışını 
gerçekleştirdi. Törende yaptığı 
konuşmada, Türkiye'nin sağlık 
alanında gerçekleştirdiği 
reformlardan bahseden 
Küçükyılmaz, dost ve kardeş Cezayir 
halkıyla bu tecrübeleri paylaşmaktan 
memnuniyet duyduklarını belirtti.

Yaklaşık 20 bin kişiye hizmet 
verecek ve özellikle kırsal bölgelerde 
yaşayan halk için kritik bir öneme 
sahip olan Mtarfa Doğum 
Kliniği’ndeki projenin açılışına, yerel 
yöneticiler ve vatandaşlar katıldı.

Büyükelçi Küçükyılmaz, nezaket 
ziyaretinde bulunduğu Timimoun 
Valisi Souna Ben Ömer ile 
Timimoun Yetim, Engelli ve İhtiyaç 
Sahibi Ailelerin Çocuklarına Yönelik 
Bakım ve Rehabilitasyon 
Merkezinin açılışını gerçekleştirdi. 
Törene, TİKA Cezayir Program 
Koordinatörü Gökçen Kalkan, 
FOREM Derneği Başkanı Mustafa 
Khiati, Vilayet Meclis Başkanı ve 
yerel yöneticiler de iştirak etti.

Büyükelçi Küçükyılmaz, burada 
yaptığı konuşmada, Cezayir’in 
önemli turizm merkezlerinden 
Timimoun’un hızlı gelişmekte 
olduğunu ve Türkiye’nin bölgeye 
destek sunmaktan mutluluk 
duyduğunu vurgulayarak, “Bölgede 
bulunan yetim, engelli ve ihtiyaç 
sahibi ailelerin çocuklarına hizmet 
verecek olan bu merkez ortak tarih 
ve kültürün gelecek nesillere 

aktarılması için büyük önem arz 
etmektedir. Türk halkı, dost ve 
kardeş Cezayir halkının yanında 
olmaya devam edecektir. ” dedi.

Vali Ben Ömer ise bölgede 
Fransızlar tarafından yapılan 
nükleer denemeler sebebiyle engelli 
ve otistik çocuk sayısının fazla 
olduğuna dikkati çekerek, açılan bu 
merkezin bölge için büyük bir 
ihtiyacı karşılayacağını belirtti.

Merkeze, Fransız sömürgeciliğine 
karşı verilen bağımsızlık savaşında 
kazanılan en önemli zaferlerden 
birinin adı olan "Ganbo" isminin 
verildiğini belirten Ben Ömer, 
Büyükelçi Küçükyılmaz'ın 
Timimoun’a resmî ziyaret 
gerçekleştiren ilk Büyükelçi 
olduğunu ifade etti.

Ardından Büyükelçi Küçükyılmaz, 
Timimoun Çöl Tarımı Araştırma 
Enstitüsü bünyesinde, argan ve 
zeytin yetiştiricilerine yönelik eğitim 
vermek amacıyla kurulan argan ve 
zeytinyağı soğuk sıkım atölyesinin 
de açılışını gerçekleştirdi.

Bölgede yapılan zeytin ağacı ve 
argan bitkisi yetiştirme 
denemelerinin başarılı olduğuna 
işaret eden TİKA Cezayir 
Koordinatörü Gökçen Kalkan, proje 
kapsamında dikilen 10 bin 
civarındaki argan ve zeytin 
ağacından son iki yıldır ürün 
alındığını belirtti.

Törene, Vali Ben Ömer’in yanı sıra 
bölgedeki zeytin ve argan üreticileri 
de katıldı.

Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı (TİKA), 
dünyanın farklı yerlerinde ramazan ayı programları 
kapsamında yardım faaliyetlerini sürdürüyor.

TİKA dünyanın 
farklı 
yerlerinde 
ramazan 
dolayısıyla 
yardım 
faaliyetlerinde 
bulunuyor

T İKA'dan yapılan yazılı 
açıklamaya göre, kurum, 
Tayland'ın başkenti 

Bangkok'ta bulunan ve Türk 
Camii olarak bilinen Bang Uthit 
Camii'nde 200 kişilik i�ar 
programı düzenledi.

TİKA tarafından 2015'te restore 
edilen ve Sultan 2. Abdülhamit 
tarafından gönderilen Osmanlı 
Devleti armasının yer aldığı 
camideki i�ara, Türkiye'nin 
Bangkok Büyükelçisi Serap Ersoy, 
TİKA yetkilileri, Taylandlı 
Müslüman topluluk temsilcileri, 
akademisyenler, iş insanları, 
diplomatlar ve çok sayıda davetli 
katıldı. Ayrıca, Tayland'ın önemli 
dini şahsiyetlerinden Şeyhülislam 
Aziz Pitakkumpol da i�arda yer 
aldı.

Büyükelçi Ersoy, burada yaptığı 
konuşmada, bu tür projelerin iki 
ülke arasındaki dostluğu 
pekiştirdiğini vurgulayarak, "Bu 
tür işbirlikleri kültürel ve tarihi 
bağlarımızın güçlenmesine katkı 
sağlıyor. Bu dostluk, her iki millet 
için de kıymetli bir nişanedir." 
dedi.

TİKA Gazzelileri yalnız 
bırakmıyor

TİKA ayrıca Gazze'de gıda paketi 
dağıtımı ve i�ar programı 
düzenleyerek Filistinlilerin 
yanında olmaya devam ediyor.

Savaşın ağır yıkıma uğrattığı 
Gazze'de ramazan ayında insani 
yardım çalışmalarını sürdüren 
TİKA, 2025 Ramazan Programı 
kapsamında 2 bin 500 aileye gıda 
paketi ulaştırdı. Gazze’nin orta ve 
kuzey bölgelerinde dağıtılan 
paketlerde pirinç, şeker, salça, 
ayçiçeği yağı, zeytinyağı, hurma, 
peynir, reçel ve konserve gibi 
temel gıda malzemeleri 
bulunuyor.

Ayrıca, TİKA'nın yerel sivil 
toplum kuruluşlarıyla işbirliği 
içinde kurduğu "TİKA Ramazan 
Mutfağı" aracılığıyla ramazan ayı 
boyunca yaklaşık 100 bin öğün 
i�ar yemeği dağıtılması 
planlanıyor.

TİKA, insani yardımlarıyla Gazze 
halkının yanında olmayı 
sürdürerek, dayanışma ve 
yardımlaşma ruhunu yaşatmaya 
devam ediyor.

TİKA'dan Irak'ta, mülteci 
kamplarında yaşayan ailelere 
destek

TİKA, Anbar vilayeti Amiriye 
es-Sumud ilçesindeki mülteci 
kamplarında yaşayan 300 aileye 
gıda kolisi ulaştırdı.

Curf es-Sahr ve Avveysat mülteci 
kamplarındaki gıda kolilerinin 
teslim töreni, TİKA Irak 
Koordinatörü Oğuzhan Dinler ve 
Anbar Amiriye es-Sumud 
Kaymakamı Dr. Şakir Mahmud 
Ubeyd'in katılımıyla yapıldı.

Kaymakam Ubeyd, törende 
yaptığı konuşmada, yerlerinden 
edilmiş ailelere ramazan ayında 
gıda yardımı sağladıkları için 
TİKA'ya ve Türk halkına 
teşekkürlerini sundu.

TİKA, bölgedeki mültecilerin 
temel ihtiyaçlarını 
karşılamalarına destek olmanın 
yanı sıra, yaşam koşullarını 
iyileştirmeye yönelik insani 
yardım faaliyetlerini de 
sürdürüyor.

TİKA'dan Tayland'da selden 
etkilenen 900 aileye ramazan 
gıda paketi

TİKA, Tayland'ın güneyindeki 
Songkhla bölgesinde yakın 
zamanda meydana gelen sel 
felaketinden etkilenen ihtiyaç 
sahibi 900 aileye gıda kolisi 
ulaştırdı.

Tayland Merkezi İslam Komitesi 
(CICOT), yerel yönetimler ve 
Goodness Vakfı işbirliğiyle 
düzenlenen program 
kapsamında, gıda ve hijyen 
malzemelerinden oluşan paketler 
ihtiyaç sahiplerine teslim edildi.

Gıda paketlerinin dağıtım 
törenine, CICOT Genel Sekreteri 
ve Milletvekili Surin Palarae, 
Songkhla Vilayeti Vali Yardımcısı 
Parinda Palarae, TİKA yetkilileri 
ve Goodness Vakfı yöneticileri 
katıldı.

TİKA'nın gerçekleştirdiği bu 
insani yardım faaliyeti, bölgedeki 
sel mağduru ailelere umut 
olurken, iki ülke arasındaki 
dostane ilişkileri de pekiştiriyor.
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Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC) 
Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, "Cenevre'de eğer 1974'ten 
bu yana barış, güven ve huzurun devamı için bir şeyler 
yapılacaksa mutlak surette yeni bir anlaşma ancak iki 
devletin işbirliğiyle olabilir." dedi.

KKTC Cumhurbaşkanı Tatar: 
Yeni bir anlaşma ancak iki 
devletin işbirliğiyle olabilir

İslam İşbirliği 
Teşkilatı ve Avrupa 
ülkelerinden 
Mısır'ın 53 milyar 
dolarlık Gazze 
planına onay

uzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti (KKTC) 
Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, 

İsviçre'nin Cenevre kentinde 
düzenlenen 5+1 formatındaki 
gayriresmi Kıbrıs konulu 
toplantıya ilişkin, "Cenevre'de 
eğer 1974'ten bu yana barış, 
güven ve huzurun devamı için bir 
şeyler yapılacaksa mutlak surette 
yeni bir anlaşma ancak iki 
devletin işbirliğiyle olabilir." dedi.

Tatar, Başkent Üniversitesi, Türk 
İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı 
Başkanlığı (TİKA) ve Dr. Fazıl 
Küçük Vakfı tarafından, TİKA 
Konferans Salonu'nda düzenlenen 
"Dr. Fazıl Küçük ve Halkın Sesi II. 
Uluslararası Sempozyumu Açılış 
Programı"nda konuştu.

Kıbrıs davasını yürütmenin bir 
ruh, heyecan, inanç, sevgi 
meselesi olduğunu belirten Tatar, 
Dr. Fazıl Küçük'ün de kendisini 
halk davasına adadığını, halka 
yönelik ücretsiz hizmetler 
yaptığını söyledi.

Tatar, Küçük'ün 1942'de "Kıbrıs'ta 
ayrı bir halk var" siyasetinin 
temelini attığını dile getirdi.

Kıbrıs Türkü'nün adanın asli 
unsuru olduğunu vurgulayan 
Tatar, "Dr. Fazıl Küçük'ün ifade 
ettiği gibi, Kıbrıs Türk halkı ayrı 
bir halk. Diliyle, diniyle, 
kültürüyle, mücadelesiyle her 
türlüsüyle ayrı bir halk." dedi.

Tatar, Kıbrıs Türk halkının meşru 
hak ve çıkarlarını koruyabilmek, 
egemenlik temelinde bir anlaşma 
için mücadele ettiklerini aktardı.
Kıbrıs Türk halkının tarihsel 
mücadelesine değinen Tatar, 

"Türkiye, 1960 anlaşmasının 
garantörüdür. Dr. Fazıl Küçük'ün 
imzalamış olduğu 'Kıbrıs 

Cumhuriyeti Anlaşması' bizi 
bugünlere kadar getirmiştir. 

Kıbrıs Türk halkının egemen eşit 
bir halk olarak tescil edilmesi 
açısından bu anlaşma çok 
önemliydi." ifadelerini kullandı.

Tatar, Küçük'ün atmış olduğu 
imzayla egemenlik temelinde bir 
anlaşma için mücadelelerini 
başarıyla sürdürebildiklerini 
belirterek, gelecek ha�a 
Cenevre'de Türkiye ve Yunanistan 
dışişleri bakanlarının katılacağı 
toplantıda bunları dile 
getireceğini kaydetti.

Kıbrıs Türk halkının soylu bir 
geçmişinin olduğunu vurgulayan 
Tatar, bağımsız bir Türk devletine 
sahip olan Kıbrıs Türk halkının, 
geçmişi ve yaptıklarıyla Doğu 
Akdeniz'de en az Rum halkı 
kadar hak sahibi olduğunu dile 
getirdi.

Tatar, Birleşmiş Milletler (BM) 
Genel Sekreteri Antonio 
Guterres'in ev sahipliğinde 17-18 
Mart'ta Cenevre'de yapılacak 5+1 
gayriresmi Kıbrıs toplantısına 
ilişkin, şu ifadeleri kullandı.

"Cenevre'de eğer 1974'ten bu yana 
barış, güven ve huzurun devamı 
için bir şeyler yapılacaksa mutlak 
surette yeni bir anlaşma ancak iki 
devletin işbirliğiyle olabilir. 
Federal temelde bir anlaşmanın 
maksadı Türkiye'yi adadan 
çıkarmak. Rum yönetimi bunu 
her gün söylüyor zaten."

Küçük'ün "Kıbrıs meselesi 
Türkiyesiz çözülemez" dediğini 
hatırlatan Tatar, 1974 harekatıyla 
aslında Kıbrıs meselesinin kökten 
çözüldüğünü vurguladı.

F ransa, Almanya, İtalya ve 
İngiltere dışişleri bakanları, 
Mısır'ın Trump'ın Gazze 

planına alternatif olarak sunduğu 
53 milyar dolarlık yeniden inşa 
planını desteklediklerini bildirdi.

İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) ve 
bazı Avrupa ülkeleri, İsrail'in 
kuşatma altındaki Gazze'ye 
yönelik 15 aylık yıkıcı savaşının 
ardından ha�a içinde Mısır'ın 
başkenti Kahire'de düzenlenen 
Arap Birliği zirvesinde onaylanan 
Gazze planına destek verdi.

Fransa, Almanya, İtalya ve 
İngiltere dışişleri bakanları 
cumartesi günü yaptıkları ortak 
açıklamada, Gazze'ye yönelik 53 
milyar dolarlık yeniden inşa 
planını desteklediklerini bildirdi.

Yapılan  açıklamada, "Plan, 
Gazze'nin yeniden inşasına 
yönelik gerçekçi bir yol 
gösteriyor ve uygulanması 
halinde Gazze'de yaşayan 
Filistinlilerin felaket düzeyindeki 
yaşam koşullarının hızla ve 
sürdürülebilir şekilde 
iyileştirilmesini vaat ediyor," 
ifadeleri yer aldı.

Hamas'ın "Gazze'yi yönetmemesi 
ve İsrail için tehdit 
oluşturmaması gerektiğini" 
vurgulayan dört Avrupa ülkesi, 
"Filistin Yönetimi'nin merkezi 
rolünü ve reform gündeminin 
uygulanmasını desteklediklerini" 
ekledi.

57 üyeli İslam İşbirliği Teşkilatı 
da Suudi Arabistan'ın Cidde 
kentinde düzenlenen acil 
toplantıda planı kabul etti.

Örgüt, "uluslararası toplum ile 
uluslararası ve bölgesel fon 
kuruluşlarını plana gerekli 
desteği hızla sağlamaya" çağırdı.

Arap Birliği'nin yeni planı, ABD 
Başkanı Trump'ın daha önce 
duyurduğu ve bölgedeki 
Filistinlileri diğer ülkelere 
göndermeyi öngören plana karşı 
sunulmuştu.

Trump kendi planıyla Gazze'yi 
"bir tatil cennetine çevirerek" 
ABD'ye devretmeyi 
öngörüyordu.

Mısır'ın Gazze planı

Mısır'ın önerdiği yeni plan ise üç 
ana aşamadan oluşuyor: Geçici 
önlemler, yeniden yapılanma ve 
yönetim.

Plan, 2030 yılına kadar Gazze'nin 
yeniden inşa edilmesi ve 2 
milyon insanın yerinde kalması 
amaçlanıyor.

İlk etabın yaklaşık altı ay sürmesi 
beklenirken, sonraki iki etabın da 
toplamda dört ila beş yıl sürmesi 
planlanıyor.

Arap Birliği Genel Sekreteri 
Ahmed Ebu Gayt, zirvenin nihai 
bildirgesinde, Gazze ve Batı 
Şeria'da uluslararası bir barış 
gücünün görevlendirilmesi için 
BM Güvenlik Konseyi'ne çağrıda 
bulunulduğunu söyledi.

Bildirgeye göre, Mısır, Gazze'nin 
yeniden inşa edilmesi için BM ile 
birlikte uluslararası bir 
konferansa ev sahipliği yapacak 
ve burada Dünya Bankası 
tarafından denetlenen bir fon 
oluşturulacak.

Plan, gelecek yıllarda Gazze'yi 
"sürdürülebilir, yeşil ve yaya 
dostu" bir bölgeye dönüştürmeyi, 
yenilenebilir enerji kaynaklarıyla 
sanayi bölgeleri ve parklar 
oluşturmayı öngörüyor. Ayrıca, 
bir liman ve bir havaalanı inşa 
edilmesi bekleniyor.

ABD'nin tepkisi

Planın amacının, İsrail'in 
neredeyse tamamını yerle bir 
ettiği Gazze'yi yeniden inşa 
etmek, barış ve güvenliği 
sağlamak ve Filistin Yönetimi'nin 
bölgedeki egemenliğini yeniden 
tesis etmek olarak açıklandı.
Ancak Arap planı, ABD ve İsrail 
tarafından eleştirilerek 
reddedilmişti.

ABD Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü 
Tammy Bruce, perşembe günü 
gazetecilere yaptığı açıklamada, 
planın "Washington'ın 
beklentilerini karşılamadığını" 
söylemişti.

Trump'ın Ortadoğu temsilcisi 
Steve Witko� ise daha olumlu bir 
tepki vererek, planı "Mısırlıların 
iyi niyetli ilk adımı" olarak 
nitelemişti.
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"Dünyada 2030'a kadar yenilenebilir enerji 
kapasitesinin üç katına çıkarılması hedefleniyor. 
Bizim de bu hedefe kapsamında yenilenebilir 
enerji kapasitemizi yıllık ortalama yüzde 16,4 
artırmamız gerekiyor"

TİM Başkanı Mustafa Gültepe, 
Yenilenebilir Enerji Teknolojileri 
Çalıştayı'nda konuştu:

ürkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) Başkanı Mustafa 
Gültepe, dünyada 2030'a 

yenilenebilir enerji kapasitesinin 
üç katına çıkarılmasının 
hede�endiğini belirterek, "Bu 
hedef doğrultusunda Türkiye'nin 
yenilenebilir enerji kapasitesini 
her yıl ortalama yüzde 16,4 
artırması gerekiyor." ifadesini 
kullandı.

TİM'den yapılan açıklamaya göre, 
TİM tarafından "Yenilenebilir 
Enerji Teknolojileri Çalıştayı" 
düzenlendi.

Açıklamada açılış konuşmasına 
yer verilen Gültepe, Türkiye'nin 
kurulu yenilenebilir enerji 
kapasitesiyle dünyada 11'inci, 
Avrupa'da ise 5'inci sırada yer 
aldığını anımsattı.

Türkiye'nin güneş ve rüzgar 
enerjisi başta olmak üzere birçok 
alanda büyük yatırımlarla küresel 
rekabet gücünü artırdığını 
vurgulayan Gültepe, TİM olarak 
bu gelişimi desteklemek, 
ihracatçıların önünü açmak, 
katma değerli ihracat kapasitesini 
artırmak için iki yıl önce 
Yenilenebilir Enerji Teknolojileri 
Çalışma Grubu'nu kurduklarını 
anımsattı.

Gültepe, yenilenebilir enerji 
ürünlerini ihraç edebilmek için, 
aynı zamanda iyi bir kullanıcı 
olunması gerektiğine dikkati 

çekerek, şunları kaydetti:

"Türkiye'nin yenilenebilir enerji 
kapasitesi 2023 sonu itibarıyla 
58,8 gigavat seviyesine ulaştı. Bu 
kapasitenin önemli bir kısmı 
hidroelektrik enerjisinden 
oluşuyor. Ülkemiz, toplam 
elektrik üretiminde yenilenebilir 
enerjinin payını yüzde 42'ye 
çıkararak enerji bağımsızlığı 
yolunda önemli bir seviyeye ulaştı. 
Özellikle güneş enerjisinde dikkat 
çekici artışlar kaydediyoruz. 2023 
itibarıyla güneş enerjisi 
kapasitemiz 9,7 gigavata ulaştı. 

Bu büyüklük ülkemizin güneş 
enerjisinde bölgesel lider olma 
hede�ne önemli bir katkı sağlıyor. 
Rüzgar enerjisi kapasitemizi de 
2023 itibarıyla 10,3 gigavata 
çıkardık.

Bu kurulumlarda yerli üretim ve 
tedarik, bizim için son derece 
önemli. 

Çünkü bu teknolojileri hem 
ülkemizde kullanıp, hem de 
dünyanın dört bir köşesine ihraç 
etmek istiyoruz. Bu anlamda 
başarılı bir gra�k çizdiğimizi 
söyleyebilirim. Ancak, küresel 
hede�ere ulaşmak için daha fazla 
çaba sarf etmemiz gerektiğinin 
bilincindeyiz. Dünyada 2030'a 
kadar yenilenebilir enerji 
kapasitesinin üç katına çıkarılması 
hede�eniyor. Bizim de bu hedef 
kapsamında yenilenebilir enerji 

 kapasitemizi yıllık ortalama 
yüzde 16,4 artırmamız gerekiyor. 
Bu gerçekten hareketle 
düzenlediğimiz çalıştayımızda 
sektör temsilcileri ve ekosistem 
paydaşlarımızla yol haritamızı 
belirleyeceğiz."

"Bütün ülkeler enerjide 
bağımsızlığı stratejik bir konu 
olarak ele almak zorundalar"

TİM Başkanvekili ve Yenilenebilir 
Enerji Teknolojileri Çalışma 
Grubu Başkanı Çetin Tecdelioğlu 
da sanayiyi geliştirmek ve 
özellikle katma değerli ihracatı 
artırmak için yenilenebilir enerji 
konusunu büyük bir ciddiyetle ele 
almak zorunda olduklarını 
vurguladı.

Tecdeliğolu, "2023’te yenilenebilir 
enerjinin büyüklüğü 1,2 trilyon 
dolara ulaşmış bulunuyor. Bu 
büyük pastadan Türkiye, yüzde 
1,5 gibi çok küçük pay alıyor. 
2023'te pazarın büyüklüğünün 

 2,5 trilyon dolara ulaşması 
bekleniyor. Bu tarihe kadar 
ülkemizin alüminyumunu, 
bakırını, paslanmazını, kimyasal 
grubunu birçok başlıktaki mevcut 
kaynaklarımızla dünyanın 
beklentilerini karşılayacak hale 
getirip katma değerli ihracatımızı 
artırabiliriz. İşte bu hedef 
doğrultusunda farkındalığı 
artırmak için buradayız." 
açıklamasında bulundu.

Medipol Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Kerem Alkin de 
jeopolitik risklerin ülkeleri enerji 
başta olmak üzere kritik 
sektörlerde ve alanlarda kendi 
kendine yeterli hale gelme 
arzusunu artırdığını aktardı.
Alkin, "Stratejik Otonomi olarak 
adlandırılan bu arayışta enerjinin 
en kritik başlıklardan biri. 
Türkiye başta olmak üzere bütün 
ülkeler enerjide bağımsızlığı 
stratejik bir konu olarak ele 
almak zorundalar." 
değerlendirmesinde bulundu.
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YTB Başkanı 
Abdullah 
Eren, 
Amsterdam’da 

Y urtdışı Türkler ve Akraba 
Topluluklar Başkanlığı 
(YTB) Başkanı Abdullah 

Eren, geçtiğimiz günlerde 
Hollanda’da düzenlenen bir müze 
açılışına katılmasının ardından, 
başkent Amsterdam’da Maarif 
Vakfı Hollanda Müdürlüğün’de 
Türk gençleriyle bir araya geldi. 
Samimi bir atmosferde 
gerçekleşen buluşmada, 
katılımcılarla dünya gündemi, 
gönül coğrafyamız ve Türk 
dünyası üzerine sohbet edildi.

Toplantıya, Türkiye’nin 
Amsterdam Başkonsolosu Sayın 
M.Burak Ersoy, Uluslararası 
Demokratlar Birliği (UİD) 
Hollanda Başkanı Ertuğrul Kurt 
ve ev sahibi olarak  Maarif Vakfı 
Hollanda Müdürü Sayın Sabri 
Yıldırım da katılım gösterdi. 
Etkinlikte, Hollanda’da yaşayan 
Türk gençlerinin karşılaştıkları 
zorluklar, kimlik ve aidiyet 
bilinci, eğitim olanakları ve 
Türkiye ile bağlarını 
güçlendirmek adına yapılabilecek 
çalışmalar ele alındı.

Abdullah Eren: 
“Hollanda’daki Türk 
Diasporasının Parlak 
Örnekleriyle Gurur 
Duyuyoruz”

YTB Başkanı Abdullah Eren, 
programda yaptığı konuşmada, 
Hollanda’da yetişen Türk 
gençlerinin her alanda önemli 
başarılar elde ettiğini belirterek, 
onların Türk diasporasının en 
parlak örneklerinden biri 
olduğunu vurguladı. Eren, 
“Burada yetişmiş genç 
kardeşlerimiz, hem akademik 
hem de mesleki hayatlarında 
büyük başarılara imza atıyorlar. 
Onlarla gurur duyuyoruz. 

Onlarla gurur duyuyoruz. 
Türkiye olarak her zaman 
yanlarında olmaya devam 
edeceğiz,” dedi.

Türk gençlerinin yaşadıkları 
ülkelerde kendilerini 
geliştirmelerinin, topluma katkı 
sağlamalarının ve kimliklerini 
koruyarak iki ülke arasında 
köprü vazifesi görmelerinin 
önemine dikkat çeken Eren, 
“Gönül coğrafyamız geniştir, 
Türk dünyası büyük bir ailedir. 
Sizler bu büyük ailenin önemli 
birer parçasısınız. Dilimizi, 
kültürümüzü ve değerlerimizi 
yaşatarak geleceğe taşıyan 
sizlersiniz,” ifadelerini kullandı.

Buluşmanın ardından Abdullah 
Eren, kendisini ağırlayan Maarif 
Vakfı Hollanda müdürü Sabri 
Yıldırım’a ve gençlere teşekkür 
ederek, “Bizleri gönül 
hanelerinde misa�r eden 
kardeşlerimize ve bu güzel 
buluşmaya ev sahipliği yapan 
Maarif Vakfı Hollanda’ya 
teşekkür ediyorum,” dedi.

Bu tür etkinliklerin, yurt dışında 
yaşayan Türk gençleri ile 
Türkiye arasındaki bağları 
güçlendirmek adına büyük 
önem taşıdığını vurgulayan 
Eren, ilerleyen dönemlerde 
benzer buluşmaların devam 
edeceğini belirtti.

Hollanda’daki Türk gençleriyle 
yapılan bu samimi sohbet 
toplantısı, katılımcılar 
tarafından büyük ilgiyle 
karşılandı. Gençler, YTB 
Başkanı Abdullah Eren ile 
doğrudan iletişim kurma ve 
merak ettikleri konular 
hakkında sorular sorma fırsatı 
buldu. 

T

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu ile Ankara Sanayi Odası (ASO) 
Başkanı Seyit Ardıç, Merkez Bankası’nın faiz indirimi 
kararına rağmen ticari kredi faiz oranlarında beklenen 
düşüşün gerçekleşmemesine dikkat çekerek bankacılık 
sektörüne çağrıda bulundu. Hisarcıklıoğlu ve Ardıç, 
bankaların finansmana erişimi kolaylaştıracak adımlar 
atması gerektiğini ifade ederek, “Ticari kredi 
faizlerinin, politika faizindeki indirime paralel şekilde 
düşürülmesi hem reel sektörün önünü açacak hem de 
ekonomik büyümeye katkı sağlayacaktır” dedi.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu 
bankalara seslendi: “Faiz 
indirimi KOBİ’lere 
yansıtılmalı”

ürkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu ve 

Sanayi Odası (ASO) Başkanı Seyit 
Ardıç, Türkiye Cumhuriyet 
Merkez Bankasının (TCMB) faiz 
indirim kararına ilişkin 
açıklamalarda bulundu.

Merkez Bankası, son üç ayda 
politika faizini toplamda 750 baz 
puan indirerek yüzde 42,5 
seviyesine çekti. Ancak TOBB ve 
ASO başkanları, bu indirimin 
ticari kredi faizlerine aynı oranda 
yansımadığına dikkat çekti.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 
sosyal medya hesabından yaptığı 
paylaşımda, bankaların mevduat 
faizlerine indirimi hızla 
yansıttığını ancak ticari kredi 
faizlerinde aynı durumun 
görülmediğini belirtti. 
“Bankalar ticari kredi faizlerini 
düşürmek için ne bekliyorlar? Bu 
indirimi öncelikli olarak KOBİ 
kredi faizlerine yansıtmalarını, 
üretime, yatırıma ve istihdama 
destek olmalarını bekliyoruz.” 
dedi. 

Ticari kredi büyümesine 
getirilen sınırlamaların 
ekonomide maliyetleri 
artırdığını, arzı kısıtlayarak 
en�asyonist baskı oluşturduğunu 
ifade eden Hisarcıklıoğlu, kredi 
büyüme kısıtlarının gözden 
geçirilmesi gerektiğini vurguladı.

ASO Başkanı Seyit Ardıç ise 
sanayicilerin �nansmana erişim 
sorununa dikkat çekerek, 

“Merkez Bankasının faiz indirim 
döngüsünün devam etmesi 
oldukça önemli. Ancak bu 
indirimler aktarım mekanizması 
yoluyla ticari kredi faiz 
oranlarına yansımıyor. Bankalar, 
�nansmana ulaşım sorunu 
derinleşen sanayicilerimizin 
kullandığı ticari kredilerin 
faizlerini de bir an önce politika 
faizindeki indirime paralel 
olarak düşürmelidir.” ifadelerini 
kullandı.

Ardıç, ticari kredi faizlerinin 
düşürülmesinin üretim, 
istihdam ve ihracatın 
sürdürülebilirliği açısından 
kritik bir öneme sahip olduğunu 
belirtti. 

Makroekonomik istikrarın 
sağlanması için �nansman 
maliyetlerinin sanayici ve 
işletmeler için uygun seviyelere 
çekilmesi gerektiğini söyledi.
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Türk bilim insanları 
dünyanın geleceği için 
çözümleri Antarktika'da 
aradı

Türkiye'nin Dakar 
Büyükelçisi Sağman: 
Senegal'in en büyük 
şansının bu güçlü 
kadınlar olduğunu 
düşünüyorum umhurbaşkanlığı 

himayelerinde, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı 

uhdesinde ve TÜBİTAK MAM 
Kutup Araştırmaları Enstitüsü 
koordinasyonunda düzenlenen 
9. Ulusal Antarktika Bilim Seferi 
gerçekleştirildi.

Sefere katılan bilim ekibi, bu yıl 
gerçekleştirdikleri 19 ayrı 
projeyle dünyanın geleceği ile 
ilgili soruların cevaplarını 
Antarktika'da aradı.

Türkiye'nin bilimsel araştırma 
kampının bulunduğu Horseshoe 
Adası üzerinde aralarında 
misa�r yabancı araştırmacıların 
da bulunduğu 20 kişilik ekip 
yeni batimetri haritalarının 
üretilmesi, yakın uzay gözlem ve 
jeodezik istasyonları, atmosfer ve 
uzay gözlemleri, çevre, kirlilik ve 
canlı yaşamı araştırmaları, 
meteorolojik ölçümler ve sucul 
ekosistemler konularında 
çalışmalar gerçekleştirdi.

"Türkiye'nin Antarktika'da 
geleceğini güçlendirmesini 
amaçlamaktayız"

Konuya ilişkin AA muhabirine 
açıklamalarda bulunan 9. Ulusal 
Antarktika Bilim Seferi 
Koordinatörü Prof. Dr. Burcu 
Özsoy, 2017'de 
Cumhurbaşkanlığı himayelerine 
alınan Ulusal Kutup 
Araştırmaları Projesi 
kapsamında, dünya için önemi 
her geçen gün artan kutup 
bölgelerinde Türkiye'nin bilimsel 
ve siyasi bir güç olması hede� 
doğrultusunda bu yıl 9. 
Antarktika seferini 
gerçekleştirdiklerini söyledi.

Küresel iklim değişikliği; 
dünyanın geçmişi, bugünü ve 
yarını; uzay ve insan kaynaklı 
kirlilik gibi temalarda 19 projeyi 
gerçekleştirdikleri bu seferle, 
Türkiye'nin bilimsel birikimine 
küresel bir bakış açısıyla katkı 
sağladıklarını dile getiren Özsoy, 
sözlerini şöyle sürdürdü:

"Ülkemizin Antarktika 

Antlaşması 
kapsamında 
danışman üye ülke 
olma hede�ne de 
bir adım daha 
yaklaşmaktayız. 

Milli 
menfaatlerimizin sadece 
bölgemizde değil küresel ölçekte 
korunmasını ön güçlendirmesini 
amaçlamaktayız. Her yıl, 
ülkemizi nasıl bir adım daha 
öteye taşırız sorusunu sormakta 
ve bunu sahada uygulamaktayız."

Türk bilim ekibinin projeleri

9. Antarktika Bilim Seferi Lider 
Yardımcısı Dr. Atilla Yılmaz da 
seferde hayata geçirdikleri 19 
projeden birisinin "Horseshoe 
Adası Sucul Ekosistemlerinde 
İnsan Kaynaklı Etkilerin 
İncelenmesi" olduğunu 
kaydederek, "Bu projeyle 
'Antarktika'daki göllerde insan 
kaynaklı kirleticilerin seviyesi 
ekosistemi tehdit edecek düzeyde 
mi?' sorusunun cevabını aradım." 
dedi.

Sefer katılımcısı Dr. Göksu 
Uslular ise "Horseshoe Adası 
Ayırt Edilmemiş Volkanik Kayaç 
Grubu'nun Karakterizasyonu 
projesiyle Horseshoe Adası 
volkanikleri ile Antarktika 
Yarımadası'nda bulunan benzer 
yaştaki volkanikler arasındaki 
jeokimyasal ve jeodinamik 
farkların ne olduğunu 
araştırdığını söyledi.

Sefer katılımcısı Dr. Buse Tuğba 
Zaman da "İnorganik ve Organik 
Kirleticilerin Antarktika 
Bölgesindeki Penguen/Fok 
Dışkısı ve Okyanus Suyu 
Örneklerinde Eser Seviyelerde 
Yüksek Doğruluk ve Duyarlılıkla 

Tayinleri" başlıklı çalışması 
gerçekleştirdiğini belirterek, 
"Horseshoe Adası'nda bulunan 
canlıların besin zincirleri yoluyla 
çevresel kirliliğe maruziyetleri 
mevcut mu ve mevcutsa bu 
maruziyetin miktarı nedir?' 
sorularının cevabını aradım." 
diye konuştu.

Katılımcılar Antarktika'da 
insanların su ekosistemlerine 
etkilerini araştırdı

Doç. Dr. Aydın Kaleli, 
"Horseshoe Adası Kıyısal 
Mikrobiyomun Moleküler 
Yöntemler ile Tespiti ve Ekolojik 
Bakış Açısı ile Değerlendirilmesi" 
başlıklı projesiyle, Dr. Selma 
Sezen de "Yeni Antimikrobiyal 
Peptid Üretici Bakterilerin 
Horseshoe Adası (Antarktika) 
Karasal ve Sucul Habitatlarında 
Kültüre Bağımlı ve Kültürden 
Bağımsız Yöntemlerle 
Araştırılması" başlıklı 
çalışmasıyla seferde yerini aldı.

Dr. Neslihan Taşkale Karatuğ, 
"Antarktika Sucul 
Ekosistemlerinden Mikrobiyal 
Pigmentlerin Keş�" projesiyle 
"Horseshoe Adası'nda yeni 

üyükelçi Sağman, 8 Mart Dünya 
Kadınlar Günü ile ilgili AA 
muhabirinin sorularını yanıtladı.

Senegal'de kadınlar gününün birçok 
etkinlikle büyük bir coşkuyla 
kutlandığının altını çizen Sağman, ülkede 
kadınların örgütlü mücadelede aktif yer 
aldığını ve birçok sivil toplum örgütünde 
çalıştığını kaydetti.

Sağman, ülkede mukim kadın 
büyükelçilerin, 8 Mart'ta Senegalli genç 
kızlarla tecrübe paylaşımı yaptığı, 6 ay 
sürecek "Genç kızlar için kanatlar (Ailes 
pour elles)" başlıklı mentorlük 
programını başlatacaklarını ifade etti.

Meslek hayatı boyunca birçok kadın 
büyükelçiyle çalışma şansı yakaladığını 
belirten Sağman, şunları söyledi:
"Türk bir kadın diplomat olarak 8 Mart'ta 
ilk kadın büyükelçimiz Filiz Dinçmen 
hanımefendiyi anmadan olmaz. Onun 
kariyerinin, tüm kadın 
büyükelçilerimizin meslek hayatında 
etkisi olduğunu düşünüyorum. Birlikte 
çalıştığım tüm kadın amirlerimden ve 
meslektaşlarımdan çok şey öğrendim. 
Birnur Fertekligil Büyükelçimiz bana 
mesleği öğreten ilk isimdir, ilk onunla 
çalıştım. Keza Şule Soysal büyükelçimle 
de çalışma fırsatı buldum. Aslında biz 
bakanlık olarak kadın çalışanlar 
noktasında örnek bir bakanlığız ancak 
yine de sadece diplomasi de değil tüm 
mesleklerde karşımıza çıkan cam 
tavanları aşmak için çok çalışmamız ve 
birbirimize destek olmamız gerekiyor."

"Senegal'i kadınların kalkındıracağına 
inanıyorum"

Büyükelçi Sağman, 10 yıldır Afrika'da 
görev yapan kadın bir büyükelçi olarak, 
Afrikalı kadınların mücadeleci ruhundan 
çok etkilendiğini belirtti.

Senegalli kadınların gücünden çok 
etkilendiğine vurgu yapan Sağman, 
"Senegalli kadınlara hayranım. Kadınlar 
hayatın her alanında varlık gösteriyor. 

Senegal'in en büyük şansının da bu güçlü 
kadınlar olduğunu düşünüyorum. 
Senegal'i kadınların kalkındıracağına 
inanıyorum." diye konuştu.
Sağman, 8 Mart dolayısıyla dünya 
kadınlarına şu mesajı verdi:
"Kendinize güvenin, dimdik durun ve 
asla pes etmeyin. Birbirimize destek 
olmak çok önemli. Kadınların 
doğasındaki mükemmeliyetçilik 
sayesinde birçok alanda daha başarılı 
oluyoruz. Anne, eş, evlat birçok vasfı bir 
arada taşıyoruz. Bu da bizi daha esnek ve 
çözüm odaklı yapıyor. Özellikle 
savaşların, ihtila�arın yaşandığı 
günümüz dünyasında kadınların 
arabuluculuk gibi konularda daha aktif 
rol oynamasını temenni ediyorum."

B
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Türk bilim insanları dünyanın geleceği 
için neler yapılabileceğine dair çözümler 

Türkiye'nin Dakar Büyükelçisi Nur 
Sağman, Senegal'de kadınların 
hayatın her alanında aktif rol 
oynadığının altını çizerek, 
Senegal'in kalkınmasının kadınlara 
bağlı olduğunu söyledi.



mikrobiyal pigment üreten 
bakteri türlerinin mevcut olup 
olmadığını" araştırdı.

Milli Savunma Bakanlığı'na 
bağlı Harita Genel Müdürlüğü 
(HGM) ve Türk Deniz 
Kuvvetleri Seyir, Hidrogra� ve 
Oşinogra� Dairesi Başkanlığı, 9. 
Ulusal Antarktika Bilim 
Seferi'ne katılarak deniz ve kara 
üzerinde ölçümler 
gerçekleştirdi.

HGM Yersel Uygulama Subayı 
mühendis üsteğmen Abdullah 
Kellevezir, "Sabit GNSS 
İstasyonunun Bakım, Onarım 
ve GNSS Verilerinin 
Toplanması" projesiyle "Dismal 
ve Horseshoe adalarındaki yıllık 
jeodinamik hareketliliğinin ne 
kadar olduğu" sorusunun 
cevabını aradı.

Türk Deniz Kuvvetleri Seyir, 
Hidrogra� ve Oşinogra� 
Dairesi Başkanlığı'nda görev 
yapan Asb. Üstçavuş Ömer 
Faruk Topkaya, "Antarktika 
Horseshoe Adası Hidrogra�k 
Mesaha Çalışmaları" ile "seyir 
haritası üretimi için gerekli 
derinliklerin toplanması, seyir 
tehlikelerinin tespit edilmesi ve 
seyre engel tehlikeli bölgelerin 
belirlenmesi" konusunda çalıştı.

Yakın Uzay Gözlem İstasyonu 
kuruldu

Araştırma asistanı (MSc) Emre 
Taşkıran, 9. Ulusal Antarktika 
Bilim Seferi'ndeki 19 projeden 
biri olan "Çok Düşük Frekans 
(VLF) Yakın Uzay Gözlemleri" 
ile "Palmer VLF gözlemleri ile 
Horseshoe VLF gözlemleri 
direkt karşılaştırılabilir 
verilerdir. Bu veriler ile 
şimşekten yayılan 
elektromanyetik sinyallerin 
yakın uzaydaki etkilerinin 

uzamsal (spatial) dağılımı nasıl?" 
sorusunun cevabını aradı.

Dr. öğretim üyesi Mustafa Fahri 
Karabulut, "GNSS, 
İHA-Fotogrametrisi ve Albedo 
Ölçümleri ile Antarktika Kıtası 
Horseshoe Adası Deniz Seviyesi, 
Buzul ve Atmosferik Gözlem 
Çalışmaları" başlıklı projesiyle 
"Küresel iklim değişikliği 
sonucunda buzullarda ve 
atmosferde meydana gelen 
değişimlerin hangi seviyede 
olduğunu" araştırdı.

TEKNOFEST TÜBİTAK 2204-C 
Kutup Araştırma Projeleri 
Yarışması Yer Bilimleri 
Kategorisinde birinci olan 3 lise 
öğrencisi, "İKHA" ismini 
verdikleri insansız kutup hava 
aracını Antarktika'da test etti.

Öğrenciler Elif Sena Şahin, Kayra 
Ege Altun ve Şerif Ege Dartar, 
"İnsansız Kutup Hava Aracı: 
Çeşitli Gaz ve İklim Ölçümlerini 
Yapmak Üzere Araç Üretilmesi ve 
Milli Kutup Geliştirilmesi" 
projesiyle "Arktik bölgelerde 
çeşitli araştırmaların kolaylıkla 
yürütülebilmesi amacıyla 
klimatolojik verilerin tam 
otonom bir şekilde ölçülüp analiz 
edilmesini sağlayacak bir insansız 
kutup hava aracı ile milli kutup 
veri analiz programı 
geliştirilebilir mi?" sorusunun 
cevabını aradı.

AFAD ilk kez Antarktika Bilim 
Seferi'ne katıldı

Sefere AFAD'dan katılan jeoloji 
yüksek mühendisi Turgay Kuru 
da "Horseshoe Adası'nın Sismik 
Aktivitesinin İzlenebilmesi ve 
Değerlendirilebilmesi" projesiyle 
"Antarktika-Horseshoe Adası'na 
deprem cihazı kurarak 
depremlerin, tektonik aktiviteye 
mi yoksa buzul tektonizmaya mı 
bağlı olarak geliştiğinin" araştırdı.

Sefer katılımcısı mühendis Zafer 
Şahingöz ise "Horseshoe Adası 
Otomatik Meteoroloji Gözlem 

İstasyonu Bakım-Onarımı" 
çalışmasında, "İstasyondaki 
verileri toplayıp inceleyerek, bu 
verileri üreten algılayıcıların 
bakım-onarımını yaparak daha 
doğru ve kararlı çalışabilir mi?" 
sorusunun cevabını aradı.

AA Foto Muhabiri Coşkun da 
ölümsüzleştirdiği kareler, çektiği 
görüntüler ve yazdığı haberlerle 
"küresel iklim değişikliğinin 
etkilerini tüm dünyaya 
duyurmayı" amaçladı.

Sefer katılımcısı Coşkun, kutup 
seferlerinde yürütülen bilimsel 
çalışmalar, küresel iklim 
değişikliğinin etkileri ve canlı 
yaşamına dair yaptığı fotoğraf, 
video ve haber projeleriyle 
"Türkiye'nin kutup bölgelerine 
düzenlediği bilimsel seferlerin 
çıktılarının tüm dünyaya 
duyurulmasını" hede�edi.

Kağan Gökhan Görgişen ise 
"Bilim İletişimi Faaliyetleri" 
çalışmasıyla Milli Teknoloji 
Hamlesi'nin merkez odağında 
olan ve itici gücü olarak 
değerlendirilen "nitelikli insan 
kaynağının yetiştirilmesine, 
geliştirilmesine ve toplumsal alt 
yapısının hazırlanmasına katkıda 
bulunmayı" amaçlayan 
araştırmalarda bulundu.

Horseshoe Adası'nda flora ve 
faunanın korunması için 
önlemler alındı

Kuş gribinin yayılma riski 
nedeniyle Antarktika'da çalışma 
yapacak bilim insanları için Kutup 
Eğitim, Emniyet ve Sağlık Çalışma 
Grubu kapsamında İstanbul Tıp 
Fakültesi Sualtı Hekimliği ve 
Hiperbarik Tıp Anabilim Dalı 
tarafından protokol hazırlandı.

Seferde tıp personeli olarak yer 
alan Dr. Hazal Hacer Doğaner, "9. 
Ulusal Antarktika Bilim Seferi 
Tıbbi Danışmanlık, Hizmet ve 
Saha Gözlemleri" çalışmasıyla 
"Kutup bölgelerinde sağlık 
hizmetlerinin nasıl daha iyi ve 
ideal hale getirilebileceğine" dair 
çalışmalar yaptı.

9. Ulusal Antarktika Bilim 
Seferinin misafir araştırmacıları

Bu yıl Avustralya, Malezya, 
Kolombiya ve Güney Kore'den 4 
misa�r bilim insanı sefere katılarak 
çalışmalar yürüttü.

Avustralya'dan sefere katılan Simon 
Gorta, "Türkiye'nin Araştırma 
Üssü'nün Bulunduğu Horseshoe 
Adası ve Çevresindeki Deniz 
Kuşlarının ve Deniz Memelilerinin 
Araştırılması ve Kuş Yuvalarının 
İzlenmesi" çalışmasıyla "Bölgedeki 
tür Çeşitliliğinin kapsamlı bir şekilde 
belirlenmesi ve yuvalama 
bölgelerinin haritalandırılması" 
konusunda çalıştı.

Malezyalı Tengku Nilam "Kutup Su 
Ekosisteminde Lantanit Toprak 
Elementlerinin Ekotoksikolojisi" 
çalışmasıyla "Antarktika'daki su 
ekosistemlerinde lantanit toprak 
elementlerinin varlığını" araştırdı.

Güney Koreli Yohan So, "Antarktika 
Toprak Mikroorganizmalarının 
Fizyolojik ve Ekolojik Özellikleri 
Üzerine Karşılaştırmalar" başlıklı 
projesiyle "Antarktika'daki toprak 
veya biyokabuk içerisinde bulunan 
mikroorganizmaların aşırı ortamlara 
nasıl uyum sağladığını ve ekosistem 
işlevlerine nasıl katkıda 
bulunduğunu" inceledi.

Kolombiyalı Andrea Bonilla ise 
"Drake Geçidi ve Brans�eld 
Boğazı'nda Deniz Memelisi Sıklığı 
Modellerinin ve Okyanus 
Ortamındaki Ses Seviyelerinin 
Değerlendirilmesi" çalışmasıyla 
Brans�eld Boğazı'nda bulunan deniz 
memelilerinin pasif akustik izleme 
yöntemiyle takip edilmesi, leopar 
fokları gibi yırtıcıların dağılımlarının 
izlenmesi ve bölgedeki okyanus ses 
seviyelerinin değerlendirilmesini 
amaçladı.
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